
BEZPŁATNY TYGODNIK POWIATÓW GRODZISKIEGO I PRUSZKOWSKIEGO 

184 (5) 

2022

ISSN 2545-3440

\\\    Nadarzyn 
– Chiński gigant s. 2

\\\    Pruszków 
– Kąpielisko  
otwarte s. 2

\\\    Piastów 
– Szkoła na miarę  
XXI wieku s. 4

\\\    Region – Umowa  
na Paszkowiankę s. 6

\\\    Region  
– Zmiana organizacji 
ruchu WKD s. 8

29 CZERWCA 2022

P R U S Z K Ó W \\\ P I A S T Ó W \\\ B R W I N Ó W \\\ M I C H A Ł O W I C E \\\ N A D A R Z Y N \\\ R A S Z Y N

G R O D Z I S K  M A Z O W I E C K I  \\\ B A R A N Ó W  \\\ J A K T O R Ó W  \\\ P O D K O W A  L E Ś N A  \\\ M I L A N Ó W E K  \\\ Ż A B I A  W O L A

Burmistrz Milanówka 
nie dostał absolutorium

Kolejna tragiczna 
kąpiel

\\\ MILANÓWEK

Podczas poniedziałkowej  
sesji Rada Miasta Milanówka  
nie udzieliła absolutorium  
i wotum zaufania 
burmistrzowi Piotrowi 
Remiszewskiemu. Podobnie, 
jak w poprzednich latach 
i na tej sesji większość 
radnych opowiedziała się 
przeciwko burmistrzowi.

Za przyznaniem absolutorium i wotum zaufania zagłosowało tylko trzech  
radnych, przeciw było dziewięciu
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To kolejne utonięcie na terenie powiatu pruszkowskiego od początku wakacji
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\\\ PRUSZKÓW

Kąpielisko w Parku Mazowsze 
zostało otwarte. Można  
z niego korzystać przez całe 
wakacje.

P ogoda dopisała, a więc i miesz-
kańcy chętnie udali się na plażę, 

aby wypocząć i skorzystać z promieni 
słońca. Kąpielisko okazało się sporą 
atrakcją dla rodzin z dziećmi. Część 
osób pływała i korzystała z zalet wody, 
pozostali odpoczywali na ręcznikach.

To nie jednorazowy przypadek, bo 
z pruszkowskiego kąpieliska można 
korzystać cały czas. Będzie ono czyn-
ne od 11.00 do 19.00, ale do 31 lipca. 

Natomiast w dniach 1-28 sierpnia do-
stępność kąpieliska zaplanowano na 
godziny 10.00-18.00. Najważniejsza 
jest pogoda. Gdy ona będzie, na pewno 
nie zabraknie chętnych, aby zrelakso-
wać się nad wodą. 

Z jednej strony mówimy o relaksie, 
ale należy pamiętać o kwestiach bez-
pieczeństwa nad wodą. Nad spokojem 
wypoczywających w Parku Mazowsze 
będą czuwać ratownicy z miejskiej 
pływalni Kapry w Pruszkowie. Pamię-
tajmy jednak o ostrożności, uwadze i 
roztropności. 

\\\   Są też kajaki
Warto przypomnieć, że w Prusz-

kowie można korzystać również z 
innej letniej atrakcji. W Parku Potuli-
ckich działa wypożyczalnia mobilnego 

sprzętu wodnego. Do dyspozycji miesz-
kańców są kajaki i rowery wodne. Ich 
wypożyczenie jest bezpłatnie.

Od 27 czerwca do 28 sierpnia 
osoby indywidualne mogą korzystać z 
atrakcji w godzinach 13.00-19.00. Z ko-
lei od 11.00 do 13.00 czas zarezerwo-
wany jest dla grup zorganizowanych. 
Tak wygląda plan działania od ponie-
działku do piątku. Z kolei w weekendy 
wypożyczalnia jest czynna w godzinach 
11.00-20.00.

\\\   Jeszcze raz  
bezpieczeństwo

Zapewne w wakacje mieszkańcy 
będą korzystać z letnich atrakcji. Wielu 
z nas wyjedzie na urlop, a dzieci udadzą 

się na wycieczki. Na drogach pojawi się 
więcej pojazdów. W związku z tym na-
leży spodziewać się kontroli ze strony 
policji, która będzie czuwała nad bez-
pieczeństwem. Funkcjonariusze będą 
sprawdzali prędkość, właściwe prze-
wożenie dzieci, trzeźwość kierujących 
czy stan techniczny pojazdów. Ponadto, 
kontrole czekają kierowców autobu-
sów przewożących dzieci i młodzież 
na wypoczynek. – Pamiętajmy, aby w 
czasie podróży, jak również w trakcie 
letniego wypoczynku, przestrzegać 
zasad bezpieczeństwa, kierować się 
zdrowym rozsądkiem i postępować w 
taki sposób, aby nie narażać nikogo na 
utratę zdrowia czy nawet życia – ape-
luje policja. 

Artur Szpuda

Kąpielisko otwarte 

Podczas otwarcia kąpieliska pogoda dopisała

FO
T. 

UR
ZĄ

D 
M

IA
ST

A 
PR

US
ZK

OW
A

\\\ NADARZYN

Gigant sprzedaży wkracza 
do Nadarzyna. Firma JD.com 
wynajęła ponad 15 tys. mkw. 
powierzchni w Panattoni Park 
Nadarzyn.

JD.com to największy sprzedawca 
detaliczny w Chinach, gdzie ma po-

nad 300 milionów klientów. Jest trzecią 
co do wielkości firmą internetową na 
świecie pod względem przychodów. 
JD.com posiada biura na całym globie. 
Ma bardzo rozbudowaną sieć logistycz-
ną, dzięki czemu realizacja zleceń jest 
możliwa tego samego dnia, co zamó-
wienie. Warto podkreślić, że chińska 

firma współpracuje z markami krajo-
wymi oraz czołowymi międzynaro-
dowymi. Specjalizuje się w sprzedaży 
urządzeń elektrycznych i właśnie temu 
asortymentowi ma być dedykowany 
magazyn w Nadarzynie.

Chiński gigant handlu internetowe-
go planuje dalszy rozwój i ekspansję. 
Stąd decyzja o wynajęciu ogromnej 
powierzchni w Panattoni Park Nada-
rzyn. Za wyborem tego miejsca prze-
mawiała świetna lokalizacja w pobliżu 
Warszawy. Park Nadarzyn znajduje się 
przy drodze ekspresowej S8 – między 
węzłami Siestrzeń i Młochów. 

Tym samym JD.com ma drugą lo-
kalizację w Polsce i trzecią w Europie. 
– Chiński potentat przymierza się do 

rozszerzenia swojej działalności na 
Starym Kontynencie. Stąd też wybór 
miejsca nie był przypadkowy. Zdecydo-
wało doskonałe położenie naszego kra-
ju w centrum Europy oraz znakomita 
sieć połączeń drogowych, kolejowych 
i lotniczych z innymi krajami. To nasza 
pierwsza inwestycja z JD.com i jestem 
przekonany, że firma doceniła też na-
sze wszystkie wcześniejsze realizacje 
dla e-commerce w całej Europie. Jeśli 
chiński gigant zrealizuje swoje plany 
ekspansji, takie centra zaczną powsta-
wać także w innych częściach naszego 
kontynentu – mówi Marek Dobrzycki, 
Managing Director w Panattoni. 

Artur Szpuda

Chiński gigant 
Panattoni Park Nadarzyn
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J aki to będzie miało wpływ na życie 
miasta? W dalszym ciągu mieszkań-

cy będą ponosić konsekwencje braku 
współpracy między Radą, która m.in. 
przyznaje środki na realizacje inwesty-
cji, a burmistrzem, który zobowiązany 
jest wykonywać uchwały Rady. Czyli 
mamy pat. 

Decyzja Rady Miasta nie ma za to 
bezpośredniego przełożenia na prace 
burmistrza i działanie Urzędu Miejskie-
go, którym Piotr Remiszewski kieruje. 
Jedyne co daje taki wynik głosowania 
radnych to możliwość zwołania refe-
rendum, ale wątpliwe, aby po fiasku 
dwóch poprzednich przeciwnicy poli-
tyki Piotra Remiszewskiego na to się 
zdecydowali. 

Piotr Remiszewski nie był obecny 
na sesji Rady Miasta, reprezentował 
go wiceburmistrz Marcin Bąk. Obecni 
byli jednak także kierownicy wszyst-
kich referatów. Miasto stawiło się więc 

przygotowane do rozmowy z radnymi i 
mieszkańcami obecnymi na sesji.

– Zabrakło merytorycznej dyskusji 
nad Raportem o stanie Gminy Milanó-
wek za rok 2021. Walka Rady Miasta z 
burmistrzem nie służy rozwojowi mia-
sta – skomentował posiedzenie Rady 
Miasta wiceburmistrz Marcin Bąk.

W dyskusji głos zabrali m.in. kupcy, 
którzy krytykowali ZGKiM i podzięko-
wali Radzie Miasta za likwidacje za-
kładu. Absolutorium i wotum zaufania 
nie przyznano burmistrzowi przewa-
gą dziewięciu do trzech głosów, przy 
trzech radnych nieobecnych na sesji.

Beata Pawłowicz

Burmistrz Milanówka 
nie dostał absolutorium

Po raz kolejny burmistrz Milanówka nie otrzymał absolutorium
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 Pani Prezes, Polish Grain Day przekroczyło chyba Pań-
stwa oczekiwania? Co najbardziej Panią zaskoczyło?
Zdecydowanie. Wiele czynników nałożyło się na końcowy 
sukces. Największym powodem do dumy jest międzynaro-
dowy wymiar wydarzenia i bardzo dobra atmosfera rozmów. 
To pierwsze takie wydarzenie branżowe, w którym łączymy 
przedstawicieli branży rolno-spożywczej z przedstawicie-
lami administracji publicznej i ekspertami z Polski i Europy. 
Dopisała ponad 350-osobowa frekwencja. Obecny był także 
wicepremier Henryk Kowalczyk…

 Wielu uczestników było także z Ukrainy…
Tak, ale także z Estonii, Litwy, Łotwy, Niemiec i wielu innych 
europejskich państw. W dobie rosyjskiej agresji na Ukrainę  
i wyzwań związanych z jej konsekwencjami zależało nam na 
tym, by rozmawiać o rozwiązaniach z naszymi europejskimi 
partnerami. Te relacje w wymiarze społecznym, politycz-
nym i gospodarczym się zacieśniają i jestem przekonana, że 
wkrótce przyniosą wymierne korzyści dla wszystkich stron.

 Jak na razie to trudna współpraca, choćby ze względu 
na „wąskie gardła” i potencjalne straty dla polskich rol-
ników związanych z zalewem ukraińskiego zboża.
Poruszył Pan dwa ważne wątki, o których rozmawialiśmy 
na początku czerwca. Możliwości przeładunkowe portów 
morskich, kształtują się w granicach 600-700 tys. t miesięcz-
nie. Zbyt duże ilości zbóż, przeładowywanych po żniwach 

w portach, mogą ograniczyć możliwości eksportu zbóż  
z Polski. Pamiętajmy, że za kilka tygodni rozpoczną się kolej-
ne żniwa i na nowe krajowe zbiory również potrzebna jest 
odpowiednia powierzchnia magazynowa. 

 I co wtedy?
Niewątpliwe wyzwaniem, przed którym stoimy, jest pomoc 
Ukraińcom w wywozie zboża i eksporcie na rynki trzecie. Ale 
nie możemy abstrahować od przyszłych szans i wyzwań go-
spodarczych dla polskiego sektora rolno-spożywczego. Do-
brze przygotowana i wdrożona strategia wzmocnienia mocy 
przewozowych polskich portów i kolei, zapewne wzmocni 
rolę pozycji Polski na międzynarodowym rynku zbożowym. 
To jednak wymaga długofalowej strategii i inwestycji, które 
wymagają odpowiednich nakładów finansowych.  

Wszyscy powinniśmy mieć świadomość, że w obecnej 
sytuacji, gdzie mamy zwiększony handel zbożami, lokalnie 
można spodziewać się presji cenowej na rodzime surowce. 
Jesteśmy krajem granicznym z Ukrainą i ogromne nadzieje 
w wywozie pokładane są w Polsce. Dlatego tak ważna jest 
kooperacja instytucji krajowych (również zarządzających 
infrastrukturą transportową) oraz UE z uczestnikami rynku, 
by dołożyć wszelkich starań na rzecz sprawnego przewozu 
zbóż do państw docelowych (głownie Afryki Północnej). 
Ważna w tym kontekście jest ostatnia zapowiedź Prezydenta 
Stanów Zjednoczonych o wsparciu inwestycji związanych  

z budową silosów zbożowych w Polsce. To dobry sygnał, któ-
ry pozwoli zwiększyć szanse  tymczasowego magazynowa-
nia i możliwości eksportowych ukraińskich zbóż. Jesteśmy  
w krytycznym momencie, gdyż  zbliżające się żniwa będą  
wymagały, jak już wcześniej wspomniałam, przestrzeni  na  
nowe zbiory z polskich pól.

Pamiętajmy, że przed nami także odbudowa Ukrainy. 
Będzie potrzeba importu na Ukrainę sprzętu, materiałów 
i surowców. Potrzebna jest budowa nowych dróg, przejść 
granicznych, bocznic kolejowych. Polska w tym procesie 
może odegrać kluczową rolę – nie tylko jako partnera poli-
tycznego, ale też gospodarczego. 

 Jak Izba, której jest Pani Prezesem będzie działała  
na rzecz zacieśnienia tych relacji i wypracowania tej 
strategii?
To na co dziś wskazujemy to pilna potrzeba wdrożenia 
specustawy, która umożliwiłaby szybką realizację budo-
wy tymczasowej infrastruktury koniecznej do zwiększenia 
przepustowości na granicy. Polskie firmy cały czas pomagają  
w tym procesie, wskazując jednocześnie rozwiązania, które 
są konieczne do usprawnienia procesu rozbudowy infra-
struktury zarówno kolejowej, jak i magazynowej. Jeżeli ta 
infrastruktura tymczasowa powstanie w krótkim terminie, 
podmioty prywatne z pewnością będą to wspierały – także 
finansowo. 

Oprócz rozwiązań legislacyjnych i logistycznych, współ-
pracujemy i będziemy współpracować z naszymi europej-
skimi partnerami – także bezpośrednio.

 Kolejną okazją będzie chyba II edycja Polish Grain Day?
Z pewnością. Do udziału zachęcam Państwa już dziś. Ale za 
rok dzięki naszym staraniom w Warszawie, po raz pierwszy 
w Europie Środkowo-Wschodniej, odbędzie się Europejska 
Giełda Towarowa (European Commodities Exchange). 12  
i 13 października 2023 r. Warszawa stanie się stolicą świato-
wego sektora rolno-spożywczego. W hali Expo XXI będzie-
my gościć prawie 4000 partnerów. Zależy nam na tym, by 
Polska stała się istotnym i wiarygodnym aktorem na arenie 
międzynarodowej. To istotne w kontekście zapewnienia 
bezpieczeństwa żywnościowego świata, jak i budowania 
polskiej marki i promocji polskiej gospodarki.

ZA NAMI I EDYCJA POLISH GRAIN DAY. O planach na kolejny rok i podsumowaniu 
tego wydarzenia rozmawiamy z Prezes Izby Zbożowo-Paszowej Moniką Piątkowską.

\\\ PIASTÓW

Piastowscy radni udzielili 
burmistrzowi Grzegorzowi 
Szuplewskiemu wotum 
zaufania oraz absolutorium 
 za 2021 rok.

P odczas ostatniej sesji pochylono 
się nad raportem o stanie miasta. 

Dokument został zaprezentowany, a 
następnie zgromadzeni debatowali nad 
nim. W raporcie przedstawiono działa-
nia rady miejskiej i burmistrza, finanse 
miasta, dofinansowanie zewnętrzne 
oraz działania z zakresu inwestycji, 
edukacji, spraw społecznych, ochrony 
zdrowia, bezpieczeństwa czy kultury. 
– Rok ten stał pod znakiem pandemii 
Covid 19, która – jak rok wcześniej – 
wywarła znaczący wpływ na realizację 
przyjętych planów działania. Stało się 
tak z powodu zmniejszających się w 
ciągu roku dochodów miasta – podkre-
ślono w raporcie.

W 2021 roku wpływy do budżetu 
miasta wyniosły ponad 151,7 mln zł. Z 
kolei wydatki to 146 mln zł. 20,4 mln 
zł z kolei przeznaczono na inwestycje. 
Osiągnięto nadwyżkę w wysokości 5,7 
mln zł. Miasto pozyskało ponad 7,1 mln 
zł dofinansowań.

Podczas sesji oceniono również 
pracę burmistrza Grzegorza Szuplew-
skiego. 12 radnych głosowało za wo-
tum zaufania, ośmiu przeciw, a jeden 
wstrzymał się od głosu. – Chciałbym 

Państwu podziękować za udzielenie 
wotum zaufania. Jest to niesłychanie 
ważne. To jest taki moment, gdzie jest 
ocena raportu, ale nie był on wypełnio-
ny treścią, gdyby nie Państwo – powie-
dział burmistrz Szuplewski. Komisja 
rewizyjna skierowała do rady miejskiej 
wniosek o udzielenie burmistrzowi ab-
solutorium. 12 radnych głosowało „za”, 
4 przeciw, a 5 wstrzymało się od głosu.

\\\   Pozytywna ocena
W przypadku wielu samorządów, 

podobnie i w Piastowie, pandemia 
koronawirusa pokrzyżowała wiele 
planów. W znacznej mierze wpłynęła 
na finanse. – Biorąc pod uwagę dużą 
niestabilność finansów, szczególnie 
dochodów, ocena wykonania budżetu 
miasta musi być pozytywna. Także wy-
soko należy ocenić realizację wydatków 

publicznych: zadań inwestycyjnych 
i świadczonych mieszkańcom usług. 
To, co szczególnie dało się zauważyć, 
to więź solidarności przejawiająca się 
m.in. zdyscyplinowanym respektowa-
niem uciążliwych dla nas wszystkich 
obostrzeń i ograniczeń sanitarnych 
oraz wysoki stopień zaszczepień 
przeciw Covid-19. Pod tym względem 
nasze miasto znalazło się w czołówce 
polskich gmin. W sytuacji trudności 
na rynku pracy i w gospodarce, uda-
ło się kontynuować bez większych 
opóźnień rozpoczęte duże zadania in-
westycyjne: rozbudowę obiektów LO 
im.A.Mickiewicza, centrum przesiad-
kowego „Parkuj i jedź”, filii przychodni 
zdrowia i rewitalizacji zabytkowej „Wil-
li Millera”, a także sprawnie zrealizować 
inne zadania – napisano w raporcie.

Artur Szpuda

Absolutorium dla burmistrza

\\\ PRUSZKÓW

W poniedziałek (27 czerwca) 
w Sokołowie utonął 27-letni 
mężczyzna. Do tragedii doszło 
w miejscu oznaczonym jako 
czarny punkt wodny. 

J ak informuje Komenda Powiatowa 
Policji w Pruszkowie, zgłoszenie o 

prawdopodobnym utonięciu służby 
otrzymały o godzinie 20.47, jednak 
było podejrzenie, że mężczyzna mógł 
zniknąć pod wodą nawet 1-2 godziny 
wcześniej. 

Na miejsce wezwano jednostkę 
specjalistyczną JRG z Warszawy ze 
sprzętem nurkowym oraz dwa zespoły 
ochotniczej straży pożarnej ze sprzę-
tem pływającym. – Po około 25 minu-
tach poszukiwań wydobyliśmy osobę 
poszukiwaną – informuje mł. bryg. Ka-
rol Kroć, oficer prasowy Komendy Po-
wiatowej Państwowej Straży Pożarnej. 

Niestety obecny na miejscu lekarz 
mógł tylko stwierdzić zgon 27-latka. 
Przyczyny i okoliczności zdarzenia ba-
da policja. – W tym miejscu znajduje 
się „czarny punkt wodny”, który ma 

uzmysławiać, że kąpiel w niestrzeżo-
nym miejscu może się okazać tragiczna 
w skutkach – informuje kom. Karolina 
Kańka, rzeczniczka prasowa Komendy 
Powiatowej Policji w Pruszkowie.

To już trzecie utonięcie na terenie 
powiatu pruszkowskiego od począt-
ku wakacji, czyli w ciągu kilku dni. W 
sobotę, również w Sokołowie, utonął 
38-latek, a w pruszkowskim parku Ma-
zowsze 47-latek.

Służby apelują o niekorzystanie z 
dzikich kąpielisk oraz szybkie informo-
wanie o możliwym zatonięciu, nawet, 
jeśli nie mamy pewności, że osoba 

zniknęła pod wodą. – Liczy się każda 
minuta, a jeśli ktoś przebywa pod wodą 
powyżej godziny, to nie ma szans na 
przywrócenie funkcji życiowych – do-
daje mł. bryg. Karol Kroć. 

Na terenie powiatu pruszkowskie-
go działa kryta pływalnia w Pruszko-
wie na ul. Andrzeja 3, a w powiecie gro- 
dziskim kąpielisko w Milanówku przy 
ul. Sportowej 70b, w Grodzisku Mazo-
wieckim aquapark na ul. Montwiłła 41 
oraz kąpielisko miejskie na Stawach 
Walczewskiego przy ul. Nadarzyńskiej.

Anna Żuber 

Kolejna tragiczna 
kąpiel

Służby apelują o niekorzystanie z dzikich kąpielisk 

12 radnych głosowało za wotum zaufania, ośmiu przeciw, a jeden wstrzymał 
się od głosu
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\\\ WARSZAWSKA ORKIESTRA SENTYMENTALNA                  
2 lipca, sobota godz. 18:00 przy Tężni Miejskiej w Parku Kościuszki w Pruszkowie odbędzie się Koncert Warszaw-
skiej Orkiestry Sentymentalnej. Wstęp wolny. 

Warszawska Orkiestra Sentymentalna to zespół rozsmakowany w dawnych melodiach polskiej przedwojennej rewii 
i kabaretu. Piosenki i pieśni z repertuaru Adama Astona, Wiery Gran czy Mieczysława Fogga, aranżacje Henryka Warsa i 
Rostworowskiego, wykonania orkiestr Golda i Petersburskiego, Karasińskiego i Kataszka nieustannie inspirują. Orkiestra 
wybiera to, co najlepsze wśród bogactwa sceny i ekranu dwudziestolecia i czasów powojennych. Muzycy zachowują styl 
i ponadczasowy urok tych melodii, dodając im odrobinę współczesnej wrażliwości muzycznej. Wykonują wzruszające 
walce, namiętne tanga, skoczne polki, porywające foxtroty, rumby i slow-foxy. 

\\\ PRUSZKÓW 

dokończenie ze str. 1
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P R O M O C J A

STAROSTWO POWIATU GRODZISKIEGO   ul. Daleka 11A, Grodzisk Mazowiecki, tel. 22 300 85 22, www.powiat-grodziski.pl

24 czerwca w Publicznym Ognisku Pla-
stycznym im. Jana Skotnickiego w Grodzisku 
Mazowieckim odbyło się zakończenie roku 
szkolnego 2021/2022. Zorganizowana zosta-
ła wystawa, na której zaprezentowano prace 
uczestników pracowni dziecięcych prowa-
dzonych przez Ognisko.

Na zajęcia w Publicznym Ognisku Pla-
stycznym w Grodzisku Mazowieckim zapisać 
się może każdy chętny – nie tylko osoby przy-
gotowujące się do egzaminów do uczelni 
artystycznych, ale także dzieci, młodzież 
i dorośli, chcący rozwijać swoje pasje pla-
styczne. Celem placówki jest bowiem nie tyle 
kształcenie artystów plastyków, co twórczy 
rozwój, rozbudzanie zdolności artystycznych 
oraz wykształcenie wszystkich słuchaczy na 
wrażliwych i świadomych odbiorców sztuki. 
W minionym roku szkolnym w grodziskim 
Ognisku Plastycznym działało 12 pracowni, 
w których prowadzono zajęcia z malarstwa, 
rysunku, ceramiki, fotografii, grafiki, a także 
przygotowanie do egzaminów na studia na 

wydziały artystyczne oraz wykłady z historii 
sztuki. Zajęcia od lat cieszą się dużym za-
interesowaniem zarówno wśród dzieci, jak  
i młodzieży czy dorosłych. Duża popularność 
Ogniska wynika z szerokiej oferty dydaktycz-
nej, w której każdy – młodszy i starszy, profe-
sjonalista i amator – znajdzie coś dla siebie. 
Niebagatelne znaczenie ma także wysoki po-
ziom kształcenia oraz zaangażowanie kadry 
pedagogicznej.

Ognisko organizuje także wystawy pre-
zentujące dorobek artystyczny słuchaczy, 

wykładowców, absolwentów i zaprzyjaźnio-
nych artystów. Wstęp na wystawy w Galerii 
Popkolor jest nieodpłatny – to miejsce do-
stępne dla wszystkich miłośników sztuki. 
Prezentowane działania artystyczne mają 
zróżnicowany charakter – od tradycyjnych 
wystaw malarskich czy fotograficznych po 
instalacje i wystawy sztuki konceptualnej. 
W roku szkolnym 2021/2022 w Galerii zor-
ganizowano łącznie 12 wystaw malarstwa, 
rysunku, fotografii, a także wystawę pople-
nerową i Targi Sztuki. W listopadzie 2021 
roku swoje prace prezentowali także wy-
chowankowie Zespołu Szkół Specjalnych 
im. Hipolita Szczerkowskiego w Grodzisku 
Mazowieckim. Wszystkie wystawy były chęt-
nie odwiedzane przez mieszkańców Powiatu 
Grodziskiego i okolic – także podczas trwania 
pandemii, gdy organizowane były w reżimie  
sanitarnym.

Kolejną sferą działalności Publicznego 
Ogniska Plastycznego w Grodzisku Mazo-
wieckim są organizowane co roku w okresie 

wakacyjnym letnie plenery malarskie dla 
dzieci i młodzieży oraz osób dorosłych, któ-
re odbędą się także i w tym roku. Ognisko 
organizuje również konkursy plastyczne. Do 
końca wakacji trwa nabór prac do konkur-
su plastycznego pt. „Wolność”. Szczegółowe 
informacje dotyczące konkursu, plenerów 
malarskich oraz zajęć prowadzonych w Pub-
licznym Ognisku Plastycznym w Grodzisku 

Mazowieckim znaleźć można na stronie in-
ternetowej: popkolor.com.

Publiczne Ognisko Plastyczne im. Jana 
Skotnickiego w Grodzisku Mazowieckim  
jest jednostką organizacyjną Powiatu Gro- 
dziskiego. To placówka, która pełni istotną  
rolę w edukacji artystycznej dzieci i młodzie-
ży, umożliwiająca rozwój pasji i talentów 
mieszkańcom naszego powiatu. 

Podsumowanie roku szkolnego w Publicznym 
Ognisku Plastycznym w Grodzisku Mazowieckim

„Zasadniczym celem Ogniska jest nie kształtowanie zawodowych malarzy, lecz podnoszenie poziomu kultury plastycznej społeczeństwa.  
Chcemy ludziom otworzyć oczy na piękno natury, chcemy, by swe wrażenia potrafili wyrazić językiem plastyki, chcemy przez to podnieść  

poziom ich kultury wewnętrznej, wzbogacić życie.” – Jan Skotnicki.

Budynek Publicznego Ogniska Plastycznego

Wystawa końcoworoczna w Ognisku 

\\\ MILANÓWEK

Bronisława Lasocka jest 
nazywana matką Milanówka. 
Przyjechała tu 155 lat temu, 
razem z trojgiem dzieci  
m.in. synem Michałem, 
późniejszym założycielem 
letniska Milanówek. Dlatego  
ta rocznica jest ważna  
dla mieszkańców.

P rzy pomniku poświęconym Mi-
chałowi Lasockiemu, znajdującym 

się przy ul. Kościuszki, w niedzielne 
popołudnie zgromadzili się przed-
stawiciele władz miasta, członkowie 
stowarzyszeń „Pamięci Rodzinnej” i 
„Milanowianki” oraz mieszkańcy. Nie 
zabrakło najmłodszego pokolenia, bo i 
przedszkolaki złożyły kwiaty przy pa-
miątkowym kamieniu.

– Nasze dzieci zawsze biorą udział 
w ważnych dla miasta uroczystoś-
ciach – powiedziała Dorota Malarska z 
Przedszkola nr 1. – Wychowujemy je w 
duchu patriotycznym, ale także zależy 
nam, aby dzieci związały się z miastem 
– dodaje.  

\\\   Ogród pamięci i miniatur 
Dalsza część uroczystości odbyła 

się w ogrodzie domu znanych milanow-
skich społeczników, Anny i niedawno 
zmarłego Tadeusza Kuldanków. Zgro-
madzeni w tzw. ogrodzie pamięci, mo-
gli wysłuchać pieśni patriotycznych w 

wykonaniu „Capella Milanowiensis”, 
prelekcji „Los kobiet i rodzin powstań-
ców styczniowych na przykładzie Bro-
nisławy Lasockiej – wdowy po zesłań-
cu, Leonie Lasockim”, a także ciekawo-
stek z życia Bronisławy na podstawie 
pamiętnika Elżbiety Wielowiejskiej. 

 – W naszej tradycji narodowej to 
kobiety, które trafiły na zesłanie są bo-
haterkami, nie pamiętamy o tych, które 
tu zostały z dziećmi i musiały walczyć o 
majątek i o przetrwanie. Odbrązawiam 
je i odmitologizowuję – powiedziała dr 
Agata Markiewicz autorka prelekcji. – 
To one były bohaterkami, które musiały 
sobie radzić z codziennością. 

\\\   Pamiętamy dzięki  
miniaturom

Lasoccy mieszkali w dworze, który 
już nie istnieje, a znajdował się na tere-
nie dzisiejszej stadniny. Jednak dzięki 
stworzonemu przez Tadeusza Kuldan-
ka ogrodowi miniatur, możemy zoba-
czyć makietę dworu, obok wielu innych 
przedstawiających zabytki Milanówka. 

– Bez Lasockich nie byłoby Mila-
nówka, nie byłoby tego pięknego mia-

sta – stwierdza Grażyna Witkowska, 
córka znanego żołnierza, lotnika i foto-
grafa z Milanówka Ryszarda Witkow-
skiego i pra pra wnuczka Bronisławy. 
– Historia jest podstawą, bez historii 
nie byłoby nas i nie będzie przyszłości. 
Kiedy ktoś się odcina od przeszłości, 
odcina się od mądrości, która płynie 
z doświadczeń poprzednich pokoleń 
– dodaje. 

– Historia naszego miasta jest dla 
nas ważna – powiedział burmistrz Piotr 
Remiszewski. – Jestem dumny z nas, że 
jesteśmy tu w tym dniu. Zachęcam aby-
śmy szukali tego, co nas łączy i razem 
działali dla Milanówka. 

Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz

Matka założyciela miasta 
i wdowa po zesłańcu 

\\\ PIASTÓW

Szkoła Podstawowa nr 3 
w Piastowie zyska halę 
sportową.

Miasto Piastów otrzymało promesę 
inwestycyjną z Rządowego Fun-

duszu Polski Ład na budowę hali spor-
towej przy Szkole Podstawowej nr 3.

Kwota dofinansowania to 15,3 mln 
złotych.

\\\   Kluczowy jest czas
Zależy nam na tym, żeby ta inwe-

stycja została zrealizowana jak naj-
szybciej – mówi burmistrz Piastowa 
Grzegorz Szuplewski – W związku z 
tym będziemy rekomendować skorzy-
stanie z gotowego projektu. Na rynku 
są projekty, które sprostają naszym 
oczekiwaniom.

Są to nowoczesne opracowania 
spełniające wszystkie standardy. Dą-
żymy do tego, by wszystkie procedu-
ry związane z realizacją tej inwestycji 
odbyły się stosunkowo szybko. Liczy-
my, że uda się do lipca br. Stąd też nie 
chcemy zamawiać odrębnego projektu, 
który zabrałby nam kilka miesięcy.

\\\   Nowoczesne  
rozwiązania i najwyższe 
standardy

Chcemy by sala sportowa kore-
spondowała z nowoczesnymi rozwią-
zaniami, które ma już cały główny 
budynek szkoły, czyli min. odnawialne 

źródła energii i pompy ciepła. Obec-
nie trwają prace projektowe w zakre-
sie zielono-niebieskiej infrastruktury 
szkolnego patio i otoczenia szkoły.

Budynek szkolny ma ponad 60 
lat i wszystko to, co można było zmie-
nić zostało unowocześnione, spełnia 
wszystkie najnowsze standardy i śmia-
ło można powiedzieć, że jest to szkoła 
na miarę XXI wieku – podkreśla bur-
mistrz Piastowa i podsumowuje – Mię-
dzy budynkiem szkoły i halą sportową 
zostanie zbudowany łącznik.

Planujemy zakończyć tę inwestycję 
za kilkanaście miesięcy, aby hala mogła 
służyć uczniom już z początkiem roku 
szkolnego 2023. Decyzja o jak najszyb-
szej realizacji inwestycji jest uzasad-
niona. Przy szalejącej inflacji i cenach 
materiałów budowlanych czas jest tu 
kluczowym czynnikiem.

Tomasz Konca

Szkoła na miarę 
XXI wieku

Budynek Szkoły Podstawowej nr 3 
w Piastowie
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Suknię wdowy po powstańcu  
styczniowym można było zobaczyć  
w Ogrodzie pamięci państwa  
KuldankówWdowy po powstańcach 

styczniowych  
były bohaterkami,  

które musiały sobie radzić 
z codziennością
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\\\ ŻABIA WOLA

W niedzielę, 26 czerwca 
w Skułach w gminie Żabia 
Wola świętowano jubileusz 
powstania miejscowej OSP.

J ubileusz 95-lecia powstania Ochot-
niczej Straży Pożarnej w Skułach 

zgromadził tłumy mieszkańców gminy 
Żabia Wola. Wśród nich spotkać można 
było kilka pokoleń strażaków związa-
nych z zarejestrowaną w 1927 roku 
jednostką.

\\\   Drewniana remiza  
i sikawka

Pierwszą siedzibą OSP był budy-
nek szkoły podstawowej, a w 1930 
roku stała się nim drewniana remiza. 
Z tamtych czasów została zabytkowa, 
odrestaurowana sikawka, którą mogli 
podziwiać mieszkańcy. Dziś OSP Sku-
ły może poszczycić się nowoczesnym, 
funkcjonalnym budynkiem.

\\\   Teraźniejszość
Mamy ponad setkę druhen i dru-

hów, z czego aktywnych, uprawnionych 
do wyjazdów na akcje jest ponad 40 
osób – mówi Dominik Michałowski, 
prezes OSP Skuły i dodaje – dysponu-
jemy dwoma średnimi i jednym lekkim 
samochodem strażackim.

Dzisiejsze święto jest też okazją, by 
zebrać pieniądze na działanie naszej 
jednostki, a także wesprzeć Młodzie-
żową Drużynę w zebraniu środków 
finansowych na wakacyjny obóz.

Pytany o potrzeby odpowiada – 
Wiadomo, że zawsze przydałby się 
nowy samochód, ale najważniejsze dla 
nas to sprzęt, który pozwoli nam na 
rozwój, udoskonalenie naszych umie-
jętności i zwiększy możliwości działań. 
W tym momencie jesteśmy w trakcie 
rozbudowy budynku o jeden garaż, w 
którym będzie stał nasz największy 
samochód.

\\\   Bezpieczeństwo  
i edukacja

Pośród wielu stoisk, popularnością 
cieszył się namiot przygotowany przez 
policjantów.

Na obchodach 95-lecia OSP Skuły, 
policjanci też mają swoje stanowisko 
– mówi aspirant sztabowy Sławomir 
Janowiec z KPP w Grodzisku Mazo-
wieckim i dodaje – Mamy materiały 
promujące bezpieczeństwo, w postaci 
kolorowanek i rysunków, za które dzie-
ci otrzymują odblaski, opaski na rękę i 
okolicznościowe smycze.

Pytany o poziom wiedzy i świado-
mości dzieci na temat bezpieczeństwa 
w ruchu, aspirant sztabowy odpowia-
da – Dzieci mają bardzo dużą wiedzę, 
czasem wręcz jesteśmy zaskakiwani, 

bo dzieci młodsze więcej wiedzą niż 
te starsze. Dotyczy to choćby tematu, 
jak zachowywać się na pasach czy w 
pojazdach. Znają zasady bezpieczeń-
stwa w ruchu drogowym. Praca, którą 
wykonujemy odwiedzając szkoły czy 
przedszkola przynosi wymierny efekt 
– podsumowuje Sławomir Janowiec.

\\\   Piknikowa atmosfera  
i koncerty

Upalna pogoda sprawiła, że miesz-
kańcy zgromadzili się w cieniu drzew i 
pod wiatami, gdzie można było skosz-
tować przysmaków przygotowanych 
przez gospodarzy spotkania.

Na scenie równie gorąco, co przed. 
Jubileusz rozpoczął się koncertem Or-
kiestry Dętej OSP ze Mszczonowa.

Następnie sceną zawładnęła lokal-
na grupa Free, która zaprezentowała 
covery znanych przebojów, w absolut-
nie profesjonalnym wykonaniu. Swoje 
hity zaprezentowali też Mister Dex i 
Explozja, a gwiazdą jubileuszu był Ka-
baret OT.TO. Koncert zakończył swym 
występem Markus P.

Dla dzieci przygotowano dmu-
chańce, zabawy z wielkimi klockami, 
wystawę modeli wozów pożarniczych, 
domek strażacki i wiele animacji. Ju-
bileusz 95-lecia powstania OSP Skuły 
był też okazją do integracji mieszkań-
ców i spędzenia czasu w piknikowej 
atmosferze.

Pytany o to, czego życzy się straża-
kom – Dominik Michałowski bez waha-
nia odpowiada – Tyle samo powrotów, 
ile wyjazdów.

Tekst i zdjęcie Tomasz Konca

\\\ PRUSZKÓW

Wczoraj przed godz. 14.00 
w pruszkowskim parku 
„Mazowsze” jeden  
z plażowiczów zauważył 
unoszące się na wodzie  
ciało. Na miejscu są  
już policjanci, ratownicy, 
niebawem rozpoczną 
się czynności z udziałem 
prokuratora

J ak się dowiedzieliśmy, ratownicy 
wyciągnęli na brzeg ciało mężczy-

zny. Nie można wykluczyć, że jest to 
ten sam człowiek, którego zaginięcie 
zgłoszono 9 dni temu. Na miejsce zda-

rzenia przyjechał prokurator. Przepro-
wadzone zostaną czynności mające na 
celu identyfikację. 

Od soboty w parku miejskim czyn-
ne jest kąpielisko, którego w godz. 
10.00-18.00 strzegą ratownicy. Jeśli 
okaże się, że przyczyną zgonu znale-
zionego dziś w parku „Mazowsze” męż-

czyzny było utonięcie, będzie to drugi 
przypadek utonięcia w tym akwenie 
od soboty, a czwarty na terenie powiatu  
pruszkowskiego.  

Anna Żuber

95 lat OSP Skuły Trwa tragiczna seria utonięć

To już czwarty przypadek utonięcia 
w powiecie pruszkowskim 
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miejskim czynne jest 
kąpielisko, którego  

w godz. 10.00-18.00 
strzegą ratownicy

Piknikowa atmosfera



6 NR 184 (5) 29 CZERWCA 2022 AKTUALNOŚCI

Wsparcie finansowe w formie bonu 
społecznego w wysokości do 2000 zł 
udzielane jest na realizację mikropro-
jektów, które odpowiadają na potrzeby 
seniorów, wspierają ich samodzielność 
oraz aktywność społeczną. Przedmiotem 
przedsięwzięć wspierających środowiska 
senioralne mogą być m.in. działania kul-
turalne, edukacyjne, aktywizacja fizyczna, 
pielęgnacja tradycji lokalnych i wiele in-
nych. Ograniczeniem jest tylko pomysło-
wość seniorów.

O bony społeczne mogą się ubiegać 
minimum pięcioosobowe grupy senio-
rów, zamieszkujących wyłącznie na 
terenie województwa mazowieckiego, 
które wyłonią spośród siebie Lidera, re-
prezentującego grupę wobec Organiza-
tora. Nabór wniosków o bony społeczne 
dla seniorów prowadzony jest w systemie 
ciągłym. Wnioski mogą być składane 

zarówno w wersji elektronicznej jak też 
papierowej, na adres Stowarzyszenia RCP.

W okresie 01.06.2021 – 30.11.2023 
planowane jest udzielenie minimum 277 
bonów społecznych na rzecz środowisk 
senioralnych na terenie całego Mazow-
sza. Udział w projekcie jest całkowicie  
BEZPŁATNY. Zadanie zostało sfinanso-
wane ze środków z budżetu Wojewódz-
twa Mazowieckiego przez Mazowieckie 
Centrum Polityki Społecznej w ramach 
zadania publicznego pod nazwą „Bony 
społeczne dla seniorów”.

Dotychczas już kilkadziesiąt grup i śro- 
dowisk senioralnych wykorzystało otrzy-
mane bony na realizacje swoich oryginal- 
nych pomysłów, inicjatyw i projektów. 
Dołącz do nich. Wszystkich zaintereso-
wanych udziałem w projekcie seniorów 
oraz środowiska senioralne na Mazowszu 
zapraszamy do współpracy.

„Bony dla seniorów II” 
to realizowany przez Stowarzyszenie „Radomskie Centrum  

Przedsiębiorczości” projekt skierowany do seniorów  
i środowisk senioralnych na terenie całego Mazowsza, za pomocą 

którego wdrażany jest regionalny system wsparcia projektów  
senioralnych w formule bonów społecznych. Celem projektu  

jest wzrost rozwoju zróżnicowanych form działań  
oraz usług społecznych, zwiększających samodzielność  

społeczną i aktywność osób starszych. 

Szczegółowe Informacje: 
Stowarzyszenie „Radomskie Centrum Przedsiębiorczości”

Ul. Żeromskiego 51, 26-600 Radom, Tel. 48 360 00 46, e-mail: rcp@radom.net
www.srcp.radom.pl

Zadanie sfinansowane ze środków z budżetu Województwa Mazowieckiego

\\\ REGION

Władze samorządu 
województwa mazowieckiego 
oraz powiatu pruszkowskiego 
i gmin Brwinów, Michałowice, 
Nadarzyn i Pruszków 
podpisały umowę, dotyczącą 
współpracy przy tworzeniu 
dokumentacji projektowej 
Paszkowianki. Ma być ona 
gotowa w pierwszej połowie 
2023 roku.

Mowa o jednej z najbardziej wy-
czekiwanych inwestycji w re-

gionie. Trasa ma znacznie usprawnić 
ruch. Projekt zakłada budowę drogi 
wojewódzkiej (tzw. Paszkowianki) od 
skrzyżowania z DW 719 do węzła S8 
Paszków. Odcinek ten zostanie włą-
czony do węzłów: projektowanego z 
drogą nr 719 i istniejącego z drogą S8. 
Powstanie wiadukt nad linią WKD i 
rzekami Utratą i Zimną Wodą.

Warto nadmienić, że proces projek-
towy trwa już od 2018 roku. Pierwszy 
etap projektowania dotyczy odcinka, od 
skrzyżowania z DW 719 do autostrady 
A2, z włączeniem do węzła Pruszków 
oraz do DW 720 w Brwinowie. W tym 
punkcie prace są już zaawansowane.

\\\   2 etap za 2,8 mln złotych
Ruszyły prace związane z dru-

gim etapem prac projektowych. Ma-
zowiecki Zarząd Dróg Wojewódzkich 
rozstrzygnął przetarg i wyłonił wyko-
nawcę. Koszt prac to 2,8 miliona zło-

tych. 2 miliony złotych pochodzą z do-
finansowania z budżetu województwa 
mazowieckiego, 500 tysięcy na ten cel 
przeznaczy powiat pruszkowski, zaś 
Nadarzyn, Brwinów, Michałowice i 
Pruszków dołożą resztę. – To kolejne 
duże przedsięwzięcie inwestycyjne 
w naszym województwie, którego re-
alizacja jest możliwa dzięki owocnej 
współpracy z lokalnymi samorządami. 
Wykonanie dokumentacji projektowej 
dofinansowaliśmy kwotą blisko 2 mln 
zł. Natomiast w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Województwa Mazowie-
ckiego na lata 2022-2038 zabezpieczy-
liśmy środki finansowe w wysokości 
150 mln zł na realizację I etapu inwe-
stycji w 2025 r. – podkreśla marszałek 
województwa mazowieckiego Adam 
Struzik.

23 czerwca w urzędzie marszał-
kowskim samorządy podpisały umo-
wę, dotyczącą zasad współpracy i wza-
jemnych zobowiązań przy realizacji do-
kumentacji projektowej. Wśród nich 
były: samorząd województwa, powiat 
pruszkowski, miasto Pruszków i gmi-
ny Nadarzyn, Brwinów i Michałowice. 
Kompletna dokumentacja projektowa, 
wraz z uzyskaniem decyzji o zezwole-
niu na realizację inwestycji drogowej, 
ma być gotowa w pierwszej połowie 
2023 roku.                           Artur Szpuda

Umowa na Paszkowiankę

Samorządy podpisały umowę o zasadach współpracy
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\\\ PODKOWA LEŚNA

Zakończyły się prace związane 
z przebudową oświetlenia 
ulicznego przy ul. Topolowej. 

W miejsce klasycznych oświet-
leniowych opraw pojawiły się 

pastorały, czyli lampy typu parkowego.

\\\   Naturalne światło
Źródłem światła są ekonomiczne 

diody led, które schowane są wewnątrz 
oprawy. Dzięki temu cały snop światła 
skierowany jest prostopadle do ziemi. 
To bardzo ważne, bowiem taki sposób 
oświetlenia niweluje tzw. zanieczysz-
czenie światłem, bardzo niekorzystne 
zjawisko dla klimatu.

Warto też dodać, że takie światło 
zbliżone jest do naturalnego, dzięki te-
mu po zmroku można podziwiać kolory 
otoczenia. Widmo lamp sodowych czy 
rtęciowych nie daje tej możliwości.

Nie ma możliwości umieszczenia 
słupów oświetleniowych miasta pod 
linią napowietrzna PGE, dlatego w 
górnej części ulicy Topolowej pasto-
rały stoją po drugiej stronie jezdni. 
Niemniej rozstaw lamp, moce źródeł 
światła i wysokość zamieszenia opraw 
odpowiadają dzisiejszym wymogom. 
Dlatego na całej długości ulicy mamy 
aż o 3 oprawy świetlne więcej – Napisał 

na swym profilu w mediach społecz-
nościowych burmistrz Podkowy Leśnej 
Artur Tusiński.

\\\   Łagodnie i uspokajająco
Nowe oświetlenie przypadło 

mieszkańcom do gustu.
Ulica bardzo zyskała, zrobiło się ro-

mantycznie i ulica bardziej przypomina 
aleję spacerową, zwłaszcza o zmroku. 
Światło jest: księżycowe, łagodne, 
uspokajające – czytamy w jednym z 
komentarzy. Dzięki nowym lampom, 
po zmroku ulica prezentuje się impo-
nująco.

Dotychczasowe lampy zostały 
zdemontowane, co pozwoli miastu za-
oszczędzić na opłatach z tytułu dzierża-
wy słupów od PGE Dystrybucja.

Tomasz Konca

Pastorały w Podkowie

Samorządy podpisały umowę  
o zasadach współpracy

Ulica bardzo zyskała, 
zrobiło się romantycznie  

i ulica bardziej 
przypomina aleję 

spacerową
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P R O M O C J A

URZĄD GMINY MICHAŁOWICE   Reguły, ul. Aleja Powstańców Warszawy 1,  Michałowice, tel. (22) 350 91 91, www.michalowice.pl

Mając na uwadze bezpieczeństwo mieszkańców 
gminy Michałowice, w niedzielę, 26 czerwca, na par-
kingu przed Urzędem Gminy Michałowice odbył się 
piknik, podczas którego Ratownicy ze Stowarzyszenia  
RES [Ratownictwo Edukacja Sport], strażacy z OSP 
w Nowej Wsi, ratownicy Wodnego Ochotniczego 
Pogotowia Ratunkowego, pracownicy GOPS gminy 
Michałowice i instruktorzy z Centrum Edukacyjne-
go „Świadomy Kierowca” opowiadali i pokazywali,  
jak bezpiecznie spędzić wakacyjny czas. 

Dlaczego tak ważnym była obecność na niedziel-
nym pikniku? W jego trakcie można było nauczyć się 
m.in.: resuscytacji krążeniowo-oddechowej, pomocy 
osobie dławiącej się, wykonać prawidłowy opatru-
nek i ułożyć poszkodowanego w bezpiecznej pozy-
cji. Była też okazja do zwiedzenia karetki pogotowia, 
wozu strażackiego i obejrzenia pokazów pozoracji 
wydobycia rannej osoby z samochodu oraz symulacji 
zajścia drogowego, w którego efekcie rannych było  
kilka osób.  

Dużym zainteresowaniem wśród odwiedzających 
cieszył się symulator dachowania oraz namiot z bez-
płatnymi testami na m.in. HIV, HCV i kiłę. Natomiast, 
jak ogromny wpływ na nasze zdrowie mają narkotyki 
i inne uzależnienia można było się przekonać na sto-
isku GOPS-u.

Warto było również odwiedzić towarzyszącą pikni-
kowi wystawę plenerową, na której prezentowane były 
wspólne działania na rzecz bezpieczeństwa, porządku i 
pomocy humanitarnej, które prowadzą: Gmina Micha-
łowice, Policja z Komisariatu Policji w Michałowicach, 
strażacy z OSP w Nowej Wsi i Stowarzyszenie „RES”. 

Niedzielne wydarzenie „Bezpieczne Lato – Dzień 
Bezpieczeństwa w Gminie Michałowice” okazało się 
być dobrą pigułką wiedzy o bezpieczeństwie, zarówno 
dla starszych, jak i młodszych mieszkańców gminy 
Michałowice, którzy są w przededniu wakacyjnych 
przygód. 

Wszystkim życzymy udanych, słonecznych i przede 
wszystkim bezpiecznych wakacji!

BEZPIECZNE LATO 
– DZIEŃ BEZPIECZEŃSTWA 
W GMINIE MICHAŁOWICE
Rozpoczęły się wakacje, a wraz z nimi urlopy i wyjazdy na wczasy. 
Korzystając z uroków lata, warto jednak pamiętać  
o bezpieczeństwie i zdrowym rozsądku, aby wszyscy bezpiecznie 
i w zdrowiu powrócili do swoich zajęć.

\\\ MILANÓWEK

Od wielu lat dyrekcja  
i rodzice uczniów Szkoły 
Podstawowej nr 2, zabiegają  
o poprawę warunków,  
w których odbywa się 
nauka. Szkoła ma za mało sal 
lekcyjnych, mikroskopijną salę 
gimnastyczną i szatnie. 

Szkoła niedawno obchodziła 85-le-
cie. Z zewnątrz budynek wyglą-

da nowocześnie, w środku są w nim 
liczne niewygody: wąskie korytarze i 
wysokie schody, małe szatnie i ciasna 
sala gimnastyczna z niedużymi okna-
mi. Świetlica znajduje się na zewnątrz, 
czyli zimą dzieci muszą się ubierać, 
żeby dostać się do niej po lekcjach. Sal 
szkolnych jest tak mało, że najmłodsi z 
klas 1-3 uczą się na dwie zmiany. Żeby 
ratować sytuacje pokój nauczycielski 
przeznaczono w tym roku na dodat-
kową sale dydaktyczną. Na gabinet dla 
psychologa szkolnego nie ma miejsca, 
a biblioteka mieści się tu z trudem. 
W tej placówce w 12 salach (w tym 
dwie bardzo małe) uczy się ponad  
350 dzieci.  

\\\   Dlaczego szkoła jest  
w takim stanie?

W zeszłym tygodniu, po kilkunastu 
latach starań wreszcie udało się posta-
wić pierwszy realny krok do poprawy 
tej sytuacji. Rada miejska przyjęła 
uchwałę o zmianie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. 
Bez tego nie można było nawet wy-
konać projektu rozbudowy szkoły czy 
wybudowania nowego obiektu, bo taki 
plan miał burmistrz Piotr Remiszewski. 
Nie można było nic zaplanować, bo sta-
ry plan zawierał błąd. 

– Powierzchnia zajmowana przez 
obecny budynek szkoły była większa 
niż dopuszczalne granice zabudowy 
określone w funkcjonującym doku-
mencie – mówi radny Kamil Bialik. 

–Aby podjąć jakiekolwiek kroki inwe-
stycyjne, trzeba było ten plan zmienić. 
Cieszę się, że po wielu dyskusjach udało 
się przekonać radnych, żeby zmiana zo-
stała uchwalona. Dziś możemy myśleć 
o projekcie dla szkoły, która będzie mo-
gła zajmować nawet 40 procent wielko-
ści działki – dodaje.

Zdaniem dyrektor szkoły Bea-
ty Woźniak byłoby wspaniale, gdyby 
szkoła miała nowy budynek, ale każde 
rozwiązanie jest na wagę złota. Poza 
ciasnotą, problemem jest stan technicz-
ny obiektu. Co chwila potrzeba jakichś 
remontów i napraw. Obecnie trwa m.in. 
odwadnianie sali gimnastycznej, gdzie 
pojawiła się wilgoć i kolejny raz trzeba 
wymienić część podłogi.

– Nawet dobudowanie kolejnego 
budynku z kilkoma salami, świetlicą 
i salą gimnastyczną byłoby doskona-
łym wyjściem – mówi dyrektor Beata 
Woźniak i dodaje, że przez te lata po-
mysły na poprawę warunków nauki 
pojawiały się różne. Szkoła miała być 
rozbudowana m.in.: od strony świetlicy 
szkolnej, zaplecza kuchennego, zmia-
nom miała ulec sala gimnastyczna. Był 
pomysł zbudowania nowego budynku 
albo właśnie rozbudowy powierzchni. 

\\\   Co czeka uczniów  
i nauczycieli? 

To zależy od pieniędzy i od decyzji 
Rady Miasta. – Moje dziecko skończyło 
już naukę w tej szkole, ale ja nadal będę 
zabiegał o to, aby poprawić warunki 
kształconych tu uczniów – mówi Ar-
tur Niedziński przewodniczący Rady 
Rodziców. – Zwłaszcza będę zabiegał o 
budowę nowej sali gimnastycznej, bo 
do tej pory szkoła wynajmowała sa-
lę do wychowania fizycznego w innej 
placówce, a w tym roku to będzie już 
niemożliwe – dodaje. Gdzie wiec dzieci 
będą ćwiczyć? Chcemy doprowadzić 
do tego, żeby ta szkoła miała tak samo 
dobre warunki do nauki, jak dwie pozo-
stałe – mówi Artur Niedziński. 

– Uchwaliliśmy zmianę w miej-
scowym planie zagospodarowania 
przestrzennego na ostatniej sesji – po-

twierdza radny Piotr Napłoszek. – W 
wieloletniej prognozie finansowej zo-
stała zaplanowana budowa sali gim-
nastycznej i kilka dodatkowych sal. Za-
miar burmistrza, aby budować nowy 
budynek był niedoszacowany. Dlatego 
jestem za tym, aby te szkołę rozbudo-
wać – stwierdza. 

– Teraz potrzeba nam dobrej woli 
radnych – mówi Kamil Bialik. – Będę 
wnioskował o wpisanie w budżet na 
rok 2023 środków na wykonanie pro-
jektu rozbudowy szkoły i jego reali-
zacje. Sam byłem uczniem tej szkoły i 
pamiętam jak na lekcje wychowania fi-
zycznego chodziliśmy do Teatru Letnie-
go. Walczę o to, żeby kolejne pokolenie 
milanowian mogło uczyć się i rozwijać 
w lepszych warunkach – dodaje. 

Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz

Społeczność szkolna nie może 
doczekać się modernizacji

 W niewielkiej sali gimnastycznej trzeba wymienić podłogę. Artur Niedziński, 
Beata Woźniak i Kamil Bialik zabiegają o poprawę warunków nauki w tej 
placówce

 Szkolne szatnie są tak samo ciasne 
jak korytarze i sale dydaktyczne 
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OGŁOSZENIE PREZYDENTA MIASTA PRUSZKOWA
Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym (t.j. Dz. U z 2022 r. poz. 503) zawiadamiam o ponownym wyłożeniu do publicznego 
wglądu:
– miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obszaru miasta Pruszkowa  
– Gąsin Przemysłowy – Obszar III wraz z prognozą oddziaływania na środowisko, sporządzonego  
na podstawie uchwały Nr XV/134/2011 Rady Miejskiej w Pruszkowie z dnia 24 listopada 2011 r.  
w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
części obszaru miasta Pruszkowa – Gąsin Przemysłowy zmienionej uchwałą Nr XXXVIII/343/2013 
Rady Miejskiej w Pruszkowie z dnia 24 października 2013 r., uchwałą Nr VIII/68/2015 Rady Miejskiej 
w Pruszkowie z dnia 28 maja 2015 r., uchwałą Nr XVII.169.2016 Rady Miejskiej w Pruszkowie z dnia  
25 lutego 2016 r., wszystkie  zmieniające uchwałę Nr XV/134/2011 Rady Miejskiej  w Pruszkowie z dnia 
24 listopada 2011 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego części obszaru miasta Pruszkowa – Gąsin Przemysłowy,
– miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części miasta Pruszkowa dla 
obszaru  Al. Wojska Polskiego – Gordziałkowskiego – Komorowska – Brzozowa – Obszar I  
wraz z prognozą oddziaływania na środowisko, sporządzonego na podstawie uchwały Nr V.32.2015 
Rady Miejskiej w Pruszkowie z dnia 26 lutego 2015 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części miasta Pruszkowa dla obszaru 
Al. Wojska Polskiego – Gordziałkowskiego – Komorowska – Brzozowa, zmienionej uchwałą  
Nr XXVI.281.2016 Rady Miejskiej w Pruszkowie z dnia 15 grudnia 2016 r. oraz uchwałą Nr LIII.517.2022 
Rady Miasta Pruszkowa z dnia 24 lutego 2022 r.

Projekty ww. planów wraz z prognozami oddziaływania na środowisko zostaną udostępnione   
do publicznego wglądu od 8 lipca 2022 r. do 1 sierpnia 2022 r. i można się z nimi zapoznać  
w godzinach pracy Urzędu Miasta Pruszkowa (ul. J. I. Kraszewskiego 14/16, 05-800 Pruszków)  
w pokoju nr 68 po uprzednim telefonicznym umówieniu spotkania pod numerem tel. 22 73 58 726.

Ponadto projekty ww. planów wraz z prognozami oddziaływania na środowisko zostaną także 
udostępnione na stronie internetowej: http://bip.um.pruszkow.pl patrz Architektura i Urbanistyka 
Ogłoszenia/Obwieszczenia Miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego ROK 2022. 

Dyskusje publiczne nad rozwiązaniami przyjętymi w projektach ww. planów odbędą się  
w dniu  18 lipca  2022r. w sali nr 21 w budynku Urzędu Miasta Pruszkowa:
– miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obszaru miasta Pruszkowa  
– Gąsin Przemysłowy – Obszar III o godz. 16:00,
– miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części miasta Pruszkowa dla 
obszaru  Al. Wojska Polskiego – Gordziałkowskiego – Komorowska – Brzozowa – Obszar I  
o godz. 17:00. 

Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy, każdy, kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projektach ww. planów 
miejscowych, wyłożonych do publicznego wglądu, może wnieść uwagi. 

Uwagi do projektów ww. planów należy składać do Prezydenta Miasta Pruszkowa, z podaniem 
imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu zamieszkania lub siedziby, oznaczenia 
nieruchomości, której uwaga dotyczy, w nieprzekraczalnym terminie do 17 sierpnia 2022 r. 

Uwagi mogą być wnoszone: w formie pisemnej do Kancelarii Urzędu Miasta Pruszkowa lub 
pocztą na adres: ul. J. I. Kraszewskiego 14/16, 05-800 Pruszków, ustnie do protokołu w Wydziale 
Planowania Przestrzennego - Sala Obsługi Mieszkańców (Hol) lub za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej,  a w szczególności poczty elektronicznej na adres: prezydent@miasto.pruszkow.pl  
lub na adres elektronicznej skrzynki podawczej Miasta Pruszkowa na platformie ePUAP:  
/umpruszkow /SkrytkaESP. Zgodnie z art. 39 ust. 1 pkt 2, 3 i 4, art. 40, art. 46 ust. 1 pkt 1, art. 51  
ust. 1 oraz art. 54 ust. 2 ustawy z dnia  3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku  
i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania  
na środowisko (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 1029 z późn.zm.) zwanej dalej „ustawą”, wymienione 
wyżej projekty miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego podlegają strategicznej 
ocenie oddziaływania na środowisko, w tym z zapewnieniem możliwości udziału społeczeństwa   
– w okresie wyłożenia do publicznego wglądu. Wnioski i uwagi w postępowaniu w sprawie  
strategicznej oceny oddziaływania na środowisko – stosownie do przepisu art. 54 ust. 3 „ustawy” 
należy wnosić na zasadach określonych w art. 18 ust. 2 przywołanej na wstępie ustawy o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym, w nieprzekraczalnym terminie: do 17 sierpnia 2022 r. 

Zgodnie z art. 41 „ustawy”, uwagi i wnioski złożone po upływie terminu, o którym mowa   
w art. 39 ust. 1 pkt 4, pozostawia się bez rozpatrzenia. Organem właściwym do rozpatrzenia uwag 
i wniosków złożonych do projektów planów jest Prezydent Miasta Pruszkowa (art. 39 ust. 1 pkt 5 
„ustawy”). 

Zgodnie z art. 1 ust. 2 pkt 11 oraz art. 7 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 
Rozstrzygnięcie uwag i wniosków przez Prezydenta Miasta Pruszkowa, z zachowaniem 
przepisów Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 
2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych  
i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne 
rozporządzenie o ochronie danych RODO), zostanie zamieszczone na stronie internetowej  
http://bip.um.pruszkow.pl patrz Architektura i Urbanistyka Ogłoszenia/Obwieszczenia Miejscowe 
plany zagospodarowania przestrzennego ROK 2022 Obwieszczenie  w sprawie wyłożenia do 
publicznego wglądu projektów ww. planów.

Prezydent Miasta Pruszkowa Paweł Makuch

\\\ MILANÓWEK

W piątek, 1 lipca będzie można 
bezpłatnie zaczipować psa, 
kota czy nawet królika  
lub chomika. Dodatkową 
atrakcją będzie tor przeszkód 
dla psów przygotowany  
przez straż miejską. 

Z aczipowane zwierzaki zostaną za-
pisane do międzynarodowej ba-

zy Safe-Animal. Dzięki czemu łatwiej 
będzie je odnaleźć. Każdy kto będzie 
chciał tego dnia oznakować swojego 
pupila, musi mieć przy sobie dowód 
osobisty i książeczkę zdrowia zwierzę-
cia. Podczas trwania akcji nie zabraknie 
atrakcji, wśród których będzie pokaz 
wyposażenia ekopatrolu. 

Na stoisku z poradami strażnicy 
miejscy będą informować właścicieli 
psów o odpowiedzialności prawnej i 
spoczywających na nich obowiązkach. 
Należy do nich m.in. właściwy nadzór 
nad zwierzęciem, ale też zapewnienie 
mu pokarmu i wody.  

– Psy uciekają na skutek niewłaś-
ciwego nadzoru. Bywają agresywne. 
Czasem giną – mówi Mariusz Pytliński 
ze straży miejskiej. – Dlatego popiera-
my czipowanie zwierząt. Łatwiej wtedy 
znaleźć komu pies uciekł czy też kto 
odpowiada za zaniedbania względem 
zwierzęcia – dodaje. 

Atrakcją będzie mini tor przeszkód 
dla psów, który przygotowali strażnicy 
miejscy. 

– Nasz komendant ma bardzo 
ładnego owczarka niemieckiego, któ-
ry wabi się Hera. Przyjdzie z nim, aby 
jego pies jako pierwszy pokonał tor 
przeszkód. Mieszkańcy będą więc mo-
gli zobaczyć, jak to należy zrobić i gdzie 
są ukryte trudności dla psa – dodaje 
Mariusz Pytliński.

Na tor przeszkód złożą się m.in. 
paliki, między którymi rozciągnięty 
będzie sznurek, obręcz do przeskaki-
wania i rura, przez którą pies będzie 
musiał przejść. W nagrodę, na drugim 
końcu rury, znajdzie miskę ze smako-
łykami. 

Podczas spotkania odbędzie się 
także zbiórka karmy dla schroniska dla 
psów w Milanówku. Na miejscu będzie 
można otrzymać też wnioski o dofinan-
sowanie kastracji psów lub kotów.

Czipowanie odbędzie się na par-
kingu przy siedzibie Straży Miejskiej 
przy ul. Warszawskiej 32. 

– Zapraszamy wszystkich właś-
cicieli zwierzaków, nie tylko z terenu 
Milanówka – mówi Maria Samborska, 
pomysłodawczyni akcji z Urzędu Mia-
sta w Milanówku.

Beata Pawłowicz

\\\ REGION

Z powodu rozpoczęcia  
robót budowlanych 
związanych z budową 
drugiego toru linii kolejowej 
na szlaku Podkowa 
Leśna Główna – Grodzisk 
Mazowiecki Radońska, zostały 
wprowadzone ograniczenia  
w ruchu pociągów.

J ak informuje Warszawska Kolej 
Dojazdowa, od 27 czerwca wpro-

wadzono ograniczenia w ruchu pocią-
gów oraz obowiązuje specjalny rozkład 
jazdy.

Ograniczenia w ww. okresie obej-
mą tor nr 1M linii kolejowej nr 48 od 
stacji Podkowa Leśna Główna do przy-
stanku osobowego Milanówek Grudów. 
W ramach prowadzonej rozbudowy, 
odcinek linii kolejowej nr 48 od stacji 
Podkowa Leśna Główna do obecnego 
przystanku osobowego Podkowa Leś-
na Zachodnia, zlokalizowany w śladzie 
nowego, drugiego toru, wejdzie w skład 
linii kolejowej nr 47 – docelowo dwu-
torowej na całym szlaku od Podkowy 
Leśnej do Grodziska Mazowieckiego.

Na odcinku Podkowa Leśna Głów-
na – Milanówek Grudów w związku z 
wyłączeniem toru nr 1M, skróceniu 
ulegną wszystkie pociągi w relacji do/z 
Milanówka. Pociągi te będą kończyć lub 
rozpoczynać bieg na stacji Podkowa 
Leśna Główna.

Pociągi WKD będą kursowały w na-
stępujących relacjach podstawowych: 
(a) Grodzisk Mazowiecki Radońska – 
Warszawa Śródmieście WKD (tam/
powrót);
(b) Podkowa Leśna Główna – Warsza-
wa Śródmieście WKD (tam/powrót).

Zastępcza komunikacja autobu-
sowa zostanie uruchomiona na całej 
relacji Podkowa Leśna Główna – Mi-
lanówek Grudów. Szczegóły zawarto 
w „Specjalnych rozkładach jazdy po-
ciągów WKD oraz zastępczej komuni-
kacji autobusowej ważnych w dniach 
27.06.2022-03.07.2022”.

UWAGA: w dniach 02-03.07.2022 
(sobota-niedziela), w związku z odwo-
łaniem przez inwestora przebudowy 
stacji Warszawa Zachodnia, ruch pocią-
gów WKD będzie odbywać się bez ogra-
niczeń do stacji Warszawa Śródmieście 
WKD, według rocznego rozkładu jaz-
dy pociągów. Zastępcza komunikacja  

autobusowa WKD przewidziana na od-
cinku Warszawa Aleje Jerozolimskie 
– Warszawa Śródmieście WKD nie zo-
stanie uruchomiona.

Na stacji Podkowa Leśna Główna, 
dla pasażerów podróżujących pociąga-
mi kończącymi lub rozpoczynającymi 
bieg na stacji Podkowa Leśna Główna, 
zostanie zorganizowany punkt prze-
siadkowy pomiędzy pociągami WKD 
oraz pojazdami zastępczej komunika-
cji autobusowej (ZKA) WKD, obsługu-

jącymi trasę Podkowa Leśna Główna 
– Milanówek Grudów. Pojazdy ZKA, 
oznaczone jako „ZA12”, będą zatrzy-
mywać się na specjalnie wyznaczonych 

przystankach autobusowych, zlokalizo-
wanych przy ul. Lotniczej.

Podróżni korzystający z zastępczej 
komunikacji autobusowej zobowiąza-
ni są do podróżowania na podstawie 
ważnego biletu WKD, jednorazowego 
lub okresowego. W związku z brakiem 
możliwości skasowania biletu jedno-
razowego w autobusie, pasażerowie 
rozpoczynający podróż zobowiązani są 
skasować odręcznie bilet jednorazowy 
w miejscu przeznaczonym na odcisk 
datownika, wpisując w sposób trwa-
ły datę, godzinę i minuty rozpoczęcia 
przejazdu. Długopisy dostępne będą u 
kierowcy autobusu.

Trzeba pamiętać, że w autobusach 
komunikacji zastępczej nie ma możli-
wości zakupu biletów, dlatego warto je 
kupić wcześniej. Ograniczenia potrwają 
do 3 lipca br.          

Tekst i zdjęcie Tomasz Konca

Bezpłatne czipowanie psów

Zmiana organizacji ruchu pociągów WKD

Zmiany i ograniczenia w kursowaniu WKD potrwają do 3 lipca

Psy, koty, króliki, a nawet chomiki można tego dnia oznakować za darmo
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Fryderyk Chopin – koncerty i podróże 
W 1898 roku w czasopiśmie „Bie-

siada Literacka” poinformo-
wano, że powstał zamiar urządzenia 
muzeum w Żelazowej Woli, w miejscu 
urodzenia Fryderyka Chopina (1810 - 
1849). W 1894 r. odsłonięto popiersie 
genialnego kompozytora. Była to ini-
cjatywa rosyjskiego muzyka Mikołaja 
Bałakiriewa, wielkiego miłośnika twór-
czości Fryderyka Chopina. Zadano też 
pytanie czy Chopin bywał jako dorosły 

młodzieniec w miejscu swego urodze-
nia? Pan Krysiak, włościanin pamiętał 
koncerty Chopina w altanie w ogrodzie, 
a Adam Towiański, były właściciel Że-
lazowej Woli, przekazywał kiedyś tę 
informację i twierdził, że altanę lipową 
w ogrodzie nazywają Szopenówką.

\\\   Fryderyk Chopin pianista
W 1930 r. Fryderyk Chopin, wów-

czas dwudziestoletni kompozytor i pia-
nista był zapraszany do salonów War-
szawy. Doceniano jego nieprzeciętny 
talent kompozytorski i ciekawe wyko-
nanie utworów. Artysta miał już spory 
dorobek kompozytorski, choć tak na-
prawdę jego droga do sławy dopiero się 
zaczynała. Jak postrzegali Chopina je-
mu współcześni? W 1898 roku w „Bie-
siadzie literackiej” ukazał się artykuł, w 
którym autor przytoczył wypowiedzi 
przyjaciół i współpracowników Chopi-
na, które warto poznać. Opowiadano o 
Chopinie, że był łagodnego charakteru, 
skromny, zawsze chętny do tego, aby 
zasiąść do fortepianu i grać. Nawet wte-
dy, gdy w czasie balu wynajęty muzyk 
przygrywał do tańca i niezbyt podobał 
się tancerzom. Fryderyk nie dawał się 
długo prosić, zasiadał do fortepianu i 
przygrywał do tańca, póki mu sił star-
czało. A przecież mógł się czuć dumny, 
być niedostępnym, bo jeszcze przed 
wyjazdem do Paryża w październiku 
1931 roku, już koncertował w Wiedniu 
i miastach niemieckich, gdzie bardzo go 
też doceniano. W 1931 roku wszystkie 
bilety na jego koncert w Warszawie, z 
serii koncertów dzięki którym zbierał 

fundusze na dalsze kształcenie się w 
Paryżu, były wykupione na kilka dni 
przed koncertem. Brakowało biletów 
i do loży, i na krzesła.  O czym pisał 
Chopin do przyjaciela Tytusa Wojcie-
chowskiego, sam niezbyt zadowolony 
z koncertu: „Pierwszy koncert – pisze 
dnia 27 marca 1830 r. do Tytusa Woj-
ciechowskiego – nie wywarł takiego 
wrażenia jak się spodziewałem. Pierw-
sze Allegro koncertu F. moll (nie dla 

wszystkich zrozumiałe) oklaskiwano, 
ale zdaje mi się, że stało się to dlatego, 
że publiczność chciała okazać, iż rozu-
mie i potrafi ocenić muzykę poważną. 
Za to Adagio i Rondo wywarły większe 
wrażenie i wywołały oklaski „od serca”. 
Potpourri na tle motywów ludowych 
chybiło celu. Klaskano, ale aby poka-
zać artyście, iż się nie nudzono.” Chopin 
niezadowolony, a recenzje znakomite. 
Kurpiński uważał, że za każdym razem 
przesłuchania F. moll dostrzega ciągle 
nowe piękno. Elsner krytycznie, ale nie 
do Chopina tylko do fortepianu, że za 
słaby. Mochnacki rozważał, że Chopin 
używa za mało siły, za mało energii i gra 
jego traci na wyrazistości. Gdy w końcu 
na pewien koncert, też w teatrze, dano 
Chopinowi możliwość zagrania na in-
strumencie wiedeńskim, na którym to 

instrumencie grał Rondo, krakowiaki, 
improwizacje na temat opery Kurpiń-
skiego „Krakowiacy i Górale”, wywarł 
na publiczności duże wrażenie. Okla-

skom nie było końca i sam pianista był z 
siebie i swojej pracy zadowolony. Przy-
słano mu do domu kwiaty, chwalono a 
on sam pisał potem do przyjaciela: „za 
wiele naraz”.

\\\   Wyjazd do Paryża
Rodzice i nauczyciele naglili Chopi-

na do wyjazdu, zdawali sobie sprawę, 
że geniusz powinien być szlifowany 
jak diament, że tylko w Paryżu znaj-
dzie takich nauczycieli, by mógł robić 
dalsze postępy. Chopinowi do wyjazdu 
się nie spieszyło, choć jak pisał: „kufer 
był już zakupiony, wyprawa gotowa, 
partytura poprawiona, chustki do no-
sa obrębione, nowe pantalony i frak 
nowy wypróbowane. Pozostała tylko 
– pisał do Wojciechowskiego – rzecz 
najokropniejsza „pożegnanie”. I dzień 
pożegnania nastał, trudne rozstanie z 
panną Konstancją Gładkowską artyst-
ką operową, pierwszą wielką miłością 
kompozytora i jego muzą. Tak o wyjeź-
dzie Fryderyka pisała Biesiada Litera-
cka: „Grono przyjaciół z Elsnerem na 
czele odprowadziło go aż do Woli, gdzie 
zastali uczniów konserwatorium, prag-
nących również pożegnać go szczerze 

odśpiewaniem kantaty, umyślnie na 
ten cel przez Elsnera skomponowanej. 
W Woli też wyprawiono na cześć Fry-
deryka ucztę, w czasie której wesołe 

śpiewy i toasty mieszały się ze słowy 
pełnymi żalu za odjeżdżającym, to 
znów nadziei rychłego a szczęśliwego 
powrotu. Przyjaciele nie chcieli dozwo-

lić, aby Chopin odjeżdżał bez jakiegoś 
upominku; pod koniec uczty powstał 
jeden z obecnych i wręczył artyście 
ozdobny puchar srebrny. To wszyst-
ko do łez wzruszyło Fryderyka. Jakiś 
dziwny smutek owładnął wszystkimi, 
każdy czuł ból na sercu a łzę miał w 
oku. Czas odjazdu zbliżał się jednak. 
Jeszcze raz, więc uścisnął wszystkich i 
...odjechał, aby już nigdy nie powrócić... 
W 1932 r. Chopin zbierał się do powro-
tu, zamierzał Paryż opuszczać, mimo 
odradzań Liszta, Hillera i Sowińskiego; 
w przeddzień wyjazdu spotkał na ulicy 
księcia Wincentego Radziwiłła i jemu 
plany powrotu przedstawił. Książę nie 
zatrzymywał go wcale, prosił tylko, by 
tegoż dnia udał się z nim na wieczór do 
Rothschildów.” 

Nadzwyczajne powodzenie kon-
certu, który dał tam Chopin, zatrzymało 
go w Paryżu.

\\\   Fortepian Chopina
Fortepiany Chopina to temat cie-

kawy, bo instrument dla muzyka to 
rzecz niezwykle ważna, musi mu być 
posłuszny, musi rozumieć intencje, 
emocje i tworzyć harmonię z grającym 
na nim. W Biesiadzie Literackiej czyta-
my: „Liszt w swojej prześlicznej książce 
o Chopinie pisze, że artysta nasz aż do 
śmierci nie chciał grać na innym instru-

mencie, tylko na fortepianach Pleyela, 
które przenosił nad inne z powodu ich 
miękkości i srebrzystego, nieco przy-
ćmionego dźwięku, przypominające-
go starożytne harmoniki niemieckie. 
Pod dotknięciem czarodziejskich jego 
palców fortepian płakał i skarżył się 
żałośnie, śpiewał przeciągle jak skrzyp-
ce lub wiolonczela, albo namiętnym 
wybuchał bólem. Tylko Chopin umiał 
z niego wydobywać te słodkie, pieści-
we tony, które dreszczem przejmowały 
słuchacza i mimowolne łzy wyciskały z 
jego oczu. Kamil Pleyel, nie tylko wielki 
artysta, ale i człowiek szlachetny, lepiej 
od innych potrafił zrozumieć wrażliwy 
temperament Chopina. Pokochał go też 
jak brata i do końca życia okazywał mu 
najżywszą przyjaźń, tkliwą otaczał go 
opieką.”

Na tydzień przed upadkiem Ludwi-
ka Filipa, dnia 16 lutego 1848 r., Paryż 
po raz ostatni słyszał Chopina. Sławny 
krytyk, Jules Janin, w następujących 
słowach oznajmia ten występ: „Jutro 
Fryderyk Chopin daje koncert. Nie jest 
to jednak pożegnanie, wielki artysta 
nie opuści Paryża, który jest kolebką 
jego sławy”.

Małgorzata Szturomska
Tekst na podstawie Biesiady Literackiej 
z 1898 r., ryciny zaczerpnięte z Biesiady 
Literackiej.

Fryderyk Chopin według rysunku H. Siemiradzkiego

Dwór w Żelazowej Woli, rysunek od strony ogrodu

Dwór w Żelazowej Woli rycina z 1898 r. 

Młyn w Żelazowej Woli 
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OGŁOSZENIE WÓJTA GMINY MICHAŁOWICE
w sprawie wyłożenia do publicznego wglądu projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad 

i warunków sytuowania na terenie gminy Michałowice obiektów małej architektury, 
tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, 

standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być 
wykonane, tzw. „uchwały krajobrazowej”.

Na podstawie art. 37b ust. 2 pkt 8 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (tj. Dz. U. z 2022 r. poz. 503), w związku z uchwałą Rady Gminy Michałowice nr 
X/116/2019 z dnia 5 sierpnia 2019 r. w sprawie przygotowania projektu uchwały w sprawie ustalenia 
zasad i warunków sytuowania na terenie gminy Michałowice obiektów małej architektury, tablic 
reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów jakościowych oraz 
rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być wykonane,

zawiadamiam

o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad i warunków 
sytuowania na terenie gminy Michałowice obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń 
reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów 
budowlanych, z jakich mogą być wykonane, tzw. „uchwały krajobrazowej”.

Projekt uchwały dostępny będzie w dniach od 6 lipca 2022 r. do 4 sierpnia 2022 r. w (z wyjątkiem 
sobót, niedziel i świąt) w Urzędzie Gminy Michałowice w Regułach przy ul. Aleja Powstańców Warszawy 
1 (w Sali Obsługi na parterze) od poniedziałku do czwartku w godzinach 9.00 – 15.30, w piątki  
w godzinach 9.00 – 13.30 oraz na stronie internetowej gminy Michałowice https://bip.michalowice.pl/
urzad-gminy/aktualnosci.

Dyskusja publiczna nad rozwiązaniami przyjętymi w projekcie uchwały odbędzie się w dniu  
14 lipca 2022 r. w Sali Multimedialnej (pok. nr 10 na parterze) – początek o godz. 16.00. 

Każdy zainteresowany może składać uwagi do projektu uchwały. Uwagi wraz z podpisaną klauzulą 
dot. przetwarzania danych osobowych można składać do Wójta Gminy Michałowice w formie 
pisemnej w Biurze Podawczym Urzędu Gminy (na parterze), pocztą na adres 05-816 Michałowice  
– Reguły, ul. Aleja Powstańców Warszawy 1 lub za pomocą środków komunikacji elektronicznej na 
adres sekretariat@michalowice.pl lub na adres elektronicznej skrzynki podawczej Gminy Michałowice 
na platformie ePUAP: /4ld31qr0t1/SkrytkaESP. Uwagi mogą być składane w nieprzekraczalnym 
terminie do dnia 18 sierpnia 2022 r. Liczy się data wpływu uwagi do urzędu. Uwagi złożone  
po terminie nie będą rozpatrywane. Składający uwagi podaje swoje imię i nazwisko albo nazwę  
oraz adres zamieszkania lub siedzibę.

Informacja: 
1.  Administratorem podanych w uwagach danych osobowych jest Wójt Gminy Michałowice z siedzibą Reguły,  

ul. Aleja Powstańców Warszawy 1 – Urząd Gminy 05-816 Michałowice i są one podawane w celu składania uwag  
do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.

2.  Podstawę prawną przetwarzania podanych danych stanowi art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu 
i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2021 r. poz. 741 ze zmianami) oraz § 12 pkt 4 w związku z załącznikiem 
nr 4 do rozporządzenia Ministra Infrastruktury z dnia 26 sierpnia 2003 r. w sprawie wymaganego zakresu projektu 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego (Dz. U. nr 164 poz. 1587), tzn. dane osobowe będą 
przetwarzane w ramach sprawowania władzy publicznej powierzonej administratorowi z zachowaniem przepisów 
Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób 
fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz 
uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych RODO).

3.  Planowana dyskusja publiczna odbędzie się z uwzględnieniem wszelkich wymogów wynikających z aktualnych  
(na dzień dyskusji) obostrzeń i ograniczeń sanitarnych wynikających z przepisów prawa na czas epidemii COVID-19. 
Mając powyższe na uwadze podczas dyskusji publicznej każdy jej uczestnik powinien posiadać zasłonięte usta 
i nos (maseczka), utrzymywać odległość od pozostałych uczestników min. 1,5 m oraz przed wejściem do sali 
zdezynfekować dłonie (płyn dezynfekujący dostępny przy wejściu do budynku Urzędu Gminy).

Wójt Gminy Michałowice mgr Małgorzata Pachecka 

 
OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO

o wszczęciu postępowania w sprawie wydania decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej
Zgodnie z art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania  i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych 

(Dz. U. z 2022 r. poz. 176) zawiadamiam,  że zostało wszczęte postępowanie administracyjne na wniosek Prezydenta Miasta Pruszkowa  w sprawie wydania 
decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej dotyczącej rozbudowy drogi gminnej nr 310810W ul. 3-go Maja na odcinku od torów PKP  
do ul. Ciechanowskiej oraz rozbudowa dróg powiatowych: nr 3135W ul. Warsztatowej o dł. L=49,5 m oraz nr 3135W  ul. P.O.W. o dł. L=49,4 m  
w Pruszkowie wraz z infrastrukturą towarzyszącą w Pruszkowie.   
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
obręb 8 w Pruszkowie: działki nr ew.: 48/16, 48/17, 215/4, 215/5, 224/3 (224/8, 224/9), 224/5, 224/6, 224/4, 48/3, 234, 252 (252/1, 252/2), 253 (253/1, 253/2), 
48/6, 48/7, 48/8, 254/5, 254/6, 254/12, 48/10, 48/11, 266/2 (266/3, 266/4),
obręb 9 w Pruszkowie:  działki nr ew.: 65/2 (65/3, 65/4), 245/3, 588 (588/1, 588/2), 245/1, 245/8, 589 (589/1, 589/2), 70 (70/1, 70/2), 71/1 (71/10, 71/11), 245/9, 
245/10, 245/6, 245/7, 74 (74/1, 74/2), 88/13, 88/14, 119 (119/1, 119/2), 120/1 (120/3, 120/4), 121 (121/1, 121/2), 126 (126/1, 126/2), 152/1 (152/3, 152/4), 
189/5 (189/6, 189/7), 202/2 (202/3, 202/4), 203/10 (203/41, 203/42), 203/8, 203/29 (203/43, 203/44), 223 (223/1, 223/2), 246/20 (246/21, 246/22), 407, 411/22 
(411/25, 411/26, 411/27), 372 (372/1, 372/2), 
obręb 11 w Pruszkowie: działki nr ew.: 173/30, 278/5 (278/6, 278/7), 244 (244/1, 244/2), 302 (302/1, 302/2, 302/3), 277/11, 277/1 (277/12, 277/13), 341 
(341/1, 341/2), 276 (276/1, 276/2), 216/1, 214 (214/1, 214/2), 275 (275/1, 275/2), 206 (206/1, 206/2), 274 (274/1, 274/2), 201 (201/3, 201/4), 173/29, 173/32, 
173/31, 173/8, 173/6, 272/2 (272/9, 272/10), 272/3 (272/5, 272/6), 272/4 (272/7, 272/8), 186/1 (186/3, 186/4), 173/18, 173/20, 185/7, 185/31, 185/14, 185/13, 
355, 173/17, 173/34, 176/9,
obręb 12 w Pruszkowie: działki nr ew.: 76 (76/1, 76/2, 76/3), 121/2 (121/5, 121/6), 121/4 (121/7, 121/8, 121/9), 32 (32/1, 32/2), 31, 93, 94, 95, 96, 97, 98, 99, 
100, 101, 5/4 (5/5, 5/6), 55/1, 69/2 (69/3, 69/4), 35/2 (35/3, 35/4),  68 (68/3, 68/4), 34/1 (34/3, 34/4), 67 (67/1, 67/2), 107 (107/1, 107/2), 106 (106/1, 106/2), 103 
(103/1, 103/2, 103/3, 103/4), 105, 5/3, 9 (9/1, 9/2), 1 (1/4, 1/5), 66/1 (66/3, 66/4), 104, 
W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano numer działki przed podziałem,  w nawiasie numery działek po podziale, numery 
działek objętych liniami rozgraniczającymi teren (nowy przebieg drogi) zostały oznaczone pogrubioną czcionką.
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone: 
obręb 4 w Pruszkowie: działki nr ew.: 33,
obręb 8 w Pruszkowie: działki nr ew.: 49/22, 49/14, 27, 47/3, 210, 211, 272, 45, 48/1, 26/6, 213, 214, 215/4, 215/5, 224/5, 224/6, 224/4, 228, 229, 234, 240, 241, 
244, 245, 252 (252/1, 252/2), 251/1, 251/2, 253 (253/1, 253/2), 254/4, 254/6, 254/12, 287/1, 266/2 (266/3, 266/4), 46/10, 46/14, 46/16, 46/11, 46/13, 46/12,
obręb 9 w Pruszkowie: działki nr ew.: 65/2 (65/3, 65/4), 64, 588 (588/1, 588/2), 589 (589/1, 589/2), 71/6, 71/9, 72/3, 74 (74/1, 74/2), 88/12, 88/13, 88/14, 90, 
120/1 (120/3, 120/4), 121 (121/1, 121/2), 152/1 (152/3, 152/4), 153, 189/5 (189/6, 189/7), 202/2 (202/3, 202/4), 203/10 (203/41, 203/42), 203/8, 203/29 (203/43, 
203/44), 203/40. 233 (223/1, 223/2), 244/2, 246/20 (246/21, 246/22), 247/2, 247/3, 407, 354, 355, 408, 371, 353, 411/22 (411/25, 411/26, 411/27), 
obręb 11 w Pruszkowie: działki nr ew.: 280/1, 263/5, 263/3, 262, 261, 251, 278/5 (278/6, 278/7), 244 (244/1, 244/2), 302 (302/1, 302/2, 302/3), 277/2, 277/1 
(277/12, 277/13), 342, 341 (341/1, 341/2), 297, 275 (275/1, 275/2), 276 (276/1, 276/2), 216/2, 214 (214/1, 214/2), 206 (206/1, 206/2), 274 (274/1, 274/2), 201 
(201/3, 201/4), 303, 193/7, 198, 194/1, 187, 292, 191/2, 272/3 (272/5, 272/6), 272/4 (272/7, 272/8), 186/1 (186/3, 186/4), 185/31, 344, 343, 130, 129, 128, 127/1, 
124/2, 124/1, 125, 121/4, 119, 118, 117/1, 173/33, 322, 60, 59, 58, 57, 42/1, 286, 41/4, 173/14, 175/4, 175/6, 175/5, 173/5,
obręb 12 w Pruszkowie: działki nr ew.: 76 (76/1, 76/2, 76/3), 121/2 (121/5, 121/6), 120, 109, 121/4 (121/7, 121/8, 121/9), 5/4 (5/5, 5/6), 56, 55/2, 47, 69/2 (69/3, 
69/4), 46, 35/1, 35/2 (35/3, 35/4), 68 (68/3, 68/4), 36, 37, 34/2, 34/1 (34/3, 34/4), 117, 67 (67/1, 67/2), 27, 26/1, 15, 107 (107/1, 107/2), 103 (103/1, 103/2, 103/3, 
103/4), 66/1 (66/3, 66/4), 14, 10, 9 (9/1, 9/2), 63/7, 63/6, 75/14, 75/16, 75/13, 75/11, 75/68.

W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano numer działki przed podziałem,  w nawiasie numery działek po podziale, 
numery działek z których korzystanie będzie ograniczone zostały oznaczone pogrubioną czcionką.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy urzędu (poniedziałek i środa 8:00-18:00, wtorek i czwartek  
8:00-16:00, piątek 8:00-14:00)  w Wydziale Architektury Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30,  05-800 Pruszków, sala WOM, parter, 
stanowisko nr 8 lub 9. Uprzejmie proszę telefonicznie  (22 738 14 77) poinformować osobę prowadzącą sprawę (z wyprzedzeniem co najmniej jednodniowym)  
o planowanym terminie wizyty w celu zagwarantowania możliwości zapoznania się  z aktami w wybranym terminie.  

Zamów ogłszenie DROBNE tel. 786 202 066
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 DAM PRACĘ 
Firma poszukuje osoby do sprzątania 
biur i pomieszczeń socjalnych.  
Praca na 3/4 etatu, umowa o pracę.  
Praca w Solcu k. Szymanowa.  
Zadzwoń na nr 501 631 374

Doświadczona firma budowlana zatrudni 
PRACOWNIKÓW BUDOWLANYCH: mura-
rzy, pomocników, fachowców do wykoń-
czenia wnętrz. Praca lato-zima, możliwe 
zakwaterowanie, tel. 665 183 980

IMPORTER CIĘŻARÓWEK ZATRUDNI  
LAKIERNIKA, POMOC LAKIERNIKA, 
POMOC DO WARSZTATU SAMOCHODY 
CIĘŻAROWE OD ZARAZ GÓRA KALWARIA 
TEL. 509 237 779

Pracownik sprzątający miasto  
w Piasecznie, umowa o pracę do 4200 zł/
brutto/miesięcznie, tel: 605333429 

Piekarnia Łazy k. Magdalenki zatrudni 
piekarza i kierowcę tel. 506 59 55 55

Pracowników do ekip serwis wentylacji  
- bez doświadczenia tel. 601 923 395

Zatrudnimy od zaraz elektryków,  
pomocników elektryka, wymagane  
Prawo Jazdy. 668461868

Firma poszukuje osoby do sprzątania hali 
produkcyjnej i magazynowej. Praca w sy-
stemie zmianowym po 12 godz. – 2 dni  
w godz. 6-18, 2 dni przerwy, 2 dni w godz. 
18-6. Praca w Solcu k. Szymanowa, dojazd 
z Warki, Góry Kalwarii i Wilanowa zapew-
niony. Zadzwoń na nr 501 631 374

Pana do montażu gablot,  
tel. 22 754 46 70

Przyjmę do zakładania ogrodów, mile  
widziane doświadczenie i prawo jazdy 
kat. B, tel. 511 126 841

Brukarzy z doświadczeniem  
lub do przyuczenia, mile widziane prawo 
jazdy kat. B, tel. 511 126 841

Zatrudnię kierowcę, konwojenta,  
tel. 22 726 86 36, 22 726 83 42

Skład budowlany poszukuje magazyniera, 
Siedliska, tel. 503 150 599

Zatrudnię pracowników do zakładu 
mięsnego w Górze Kalwarii,  
wykwalifikowanych i do przyuczenia, 
tel. 606 259 458 

Przyjmę do pracy do prania i sprzątania 
samochodów ciężarowych Łazy k. Lesz-
nowoli, tel. 608 58 58 57 

USŁUGI  
Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych, 
 dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339    

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655 

WYCINKA DRZEW, USŁUGI RĘBAKIEM, 
USŁUGI PODNOŚNIKIEM KOSZOWYM I 
MINIKOPARKĄ TEL. 537 537 450,  
537 537 650 

Ekipa murarzy przyjmie zlecenie  
na budowę domów i remonty  
wykończeniowe w sezonie 2022.  
Tel. 665 183 980 

Malowanie, glazurnictwo, podłogi i pane-
le, szybko i solidnie tel. 669 945 460

Wycinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres  
Tel. 694 910 163 

Automatyczne nawadnianie ogrodów, 
oczka wodne, ogrody. Tel. 504 01 02 01

Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572  

Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja i naprawa 
sprzętu RTV. Zadzwoń 501 700 315 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

KUCHNIE,SZAFY,GARDEROBY,PANELE, 
MEBLE NA WYMIAR,TEL. 723 533 233 

Cyklinowanie, remonty tel. 510 128 912 

Docieplanie budynków, malowanie ele-
wacji, podbitka, poddasza tel. 501624562

Koszenie i porządkowanie działek  
tel. 501 314 711 

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

Wywóz gałęzi, ogrodnicze, koszenie 
519874891 

Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533 

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

Docieplanie Budynków 795 96 96 96

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

Wylewki betonowe agregatem,  
tel. 600 872 737

Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721

GLAZURA, REMONTY TEL. 601 219 482

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352

Elektryk tel. 666 890 886 

Kominiarz tel. 500 214 632 

HYDRAULIK TEL. 735 392 792

Wycinka drzew tel. 505 591 721

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć,  
wymiana szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 
00, 603 310 223,601 623 480

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Naprawa, krycie dachu,  
tel. 511 928 895 

Dachy - pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605

Dachy papą termozgrzewalną,  
tel. 502 473 605

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Cyklinowanie, remonty, tel. 510 128 912

Hydraulik, naprawy, tel. 698 185 911

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214

Naprawa dachów, rynny, obróbki, papa 
termozgrzewalna, tel. 729 45 99 83

Budowa domów - rozbudowy,  
tel. 730 358 998

KUPIĘ  
KUPIĘ CIĄGNIKI rolnicze, STARE  
MOTOCYKLE wsk, simson, komar,  
fiat 125p itp. Tel 721-029-688    

SPRZEDAM  
Węgiel, ekogroszek, koks Skład Węgla 
Prażmów tel. 22-727-07-00

AUTO-MOTO KUPIĘ

AUTO-KASACJA SKUP-AUT  
LEGALNA FIRMA 515 514 100 

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

Skup aut na kasację 508206738 

Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 

1-ka 650, Para 400/Os + Licz 885828884

Podnajmę powierzchnię w funkcjonują-
cym salonie kosmetycznym w Piasecznie 
przy bazarku na Szkolnej na przedłużanie 
rzęs, brwi, makijaż permanentny lub inne 
propozycje tel. 501 156 766  

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

KUPIĘ ZA GOTÓWKĘ KAŻDĄ  
NIERUCHOMOŚĆ DO REMONTU,  
Z PROBLEMEM PRAWNYM, ZADŁUŻONĄ, 
UDZIAŁ. TEL. 786-805-828  

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Działki budowlane 800 m2 i działki  
rekreacyjne k. Prażmowa,  
tel. 602 770 361, 791 394 794 

NAUKA 

Matematyka, 664 438 144                   

ZDROWIE 

PROTEZY ZĘBOWE NAPRAWA.  
PIASECZNO TEL. 502 031 221

RÓŻNE

Wynajmę Salę Weselną na 300 osób  
+ 36 miejsc hotelowych lub zorganizuję 
przyjęcie Biały Dworek w Prażmowie  
tel. 722-202-966

Pomogę seniorom. Tel. 602 636 798 

Złom wywiozę. Tel-669 445 400 

MATRYMONIALNE  

Szukam partnerki 50+ Tel.792 560 466

FINANSE  

Kredyty tel. 513 654 277

Oddłużanie z pożyczek pozabankowych 
733-150-555
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\\\ PRUSZKÓW

Kolejna zawodniczka 
zasiliła szeregi drużyny MKS 
Pruszków. Jest nią Marta 
Masłowska.

M KS myśli o rozgrywkach Ener-
ga Basket Ligi Kobiet. Awans do 

najwyższej klasy rozgrywkowej wy-
wołał ogromną radość w Pruszkowie, 
a zespół szykuje się do kolejnego wy-
zwania. Trwa kompletowanie kadry na 
nadchodzący sezon.

Do ekipy z Pruszkowa dołączyła 
Marta Masłowska. 19-letnia zawod-
niczka występuje na pozycji niskiej 
skrzydłowej, a w zeszłym sezonie bro-
niła barw MUKS Poznań. Masłowska 
zagrała w 31 meczach, zdobyła w nich 
342 punkty.

19-latka jest kolejną nową zawod-
niczką w pruszkowskiej drużynie. 
Wcześniej informowaliśmy, że szeregi 
MKS-u zasiliły Weronika Papiernik i 
Marta Stawicka.

\\\   Powołanie do kadry
Praca z młodzieżą to jeden z waż-

nych elementów działalności klubu. 
Miarą sukcesu są zwycięstwa i meda-
le, a także postawa zawodników. Nina 
Dziklińska została dostrzeżona przez 
trenerów kadry. Zawodniczka prusz-
kowskiego klubu została powołana na 
zgrupowanie reprezentacji Polski U14.

Artur Szpuda

\\\ PRUSZKÓW

Znicz Pruszków pozyskał 
nowych zawodników. Są to 
Patryk Czarnowski i Łukasz 
Bogusławski.

P atryk Czarnowski to doskona-
le znany w Pruszkowie 24-letni 

napastnik. Wiosną grał w żółto-czer-
wonych barwach na wypożyczeniu z 
Bruk-Bet Termaliki Nieciecza. Zagrał 
w ośmiu meczach, zdobył dwa gole. 
Występował w Zniczu w latach 2017-
2020. Dobrą postawą zapracował na 

transfer do Niecieczy. W Termalice miał 
okazję występować w ekstraklasie. Te-
raz na dobre wraca do Znicza.

Do zespołu z Bohaterów Warszawy 
dołączył również Łukasz Bogusławski. 
Zawodnik występuje na pozycji środ-
kowego obrońcy, a ostatnio grał w Wi-
grach Suwałki. W poprzednim sezonie 
zaliczył 18 spotkań. Bogusławski po-
smakował również gry w ekstraklasie. 
W barwach Górnika Łęczna zaliczył 14 

spotkań, a było to w 2016 roku. Teraz 
obrońca będzie grał w Zniczu. Z prusz-
kowskim zespołem podpisał roczną 
umowę z opcją przedłużenia.

\\\   Przygotowania
Znicz przygotowuje się do ko-

lejnego sezonu. Najlepszą okazją do 
przećwiczenia różnych wariantów są 
mecze sparingowe. W lipcu Znicz zagra 
spotkania z Pogonią Grodzisk Mazo-
wiecki, Pogonią Siedlce, Świtem Nowy 
Dwór Mazowiecki, ŁKS-em Łódź, Legią 
II Warszawa i Błonianką Błonie.

W pierwszym starciu sparingo-
wym pruszkowska ekipa bezbramko-
wo zremisowała z Motorem Lublin.

Artur Szpuda

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Pogoń Grodzisk Mazowiecki 
rozpoczęła przygotowania  
do nowego sezonu. Zespół ma 
za sobą mecz sparingowy.

P iłkarze i sztab szkoleniowy spot-
kali się po urlopach. Ostatni mecz 

w eWinner II lidze Pogoń rozegrała 22 
maja, kiedy to przegrała z Wigrami Su-
wałki 0:4. Do tego zespołu jeszcze wró-
cimy, ale teraz skupmy się na grodzi-
skiej drużynie. Po miesiącu przyszedł 
czas na powrót do obowiązków. Pogoń 
pracuje nad formą i buduje ekipę na 

nadchodzący sezon. Grodziski zespół 
ma za sobą pierwszy sparing. Pogoń 
przegrała z Wisłą Puławy 2:3. 

W przyszłym sezonie w drużynie z 
Al. Mokronoskich będzie występował 
Kacper Łoś, który przedłużył umowę 
z klubem. Taki sam krok wykonali 
Damian Jaroń i Jakub Kołaczek. Z ze-
społem żegna się Michał Gładysz. Za-

wodnik zagrał w Pogoni 54 mecze, w 
których zdobył dwie bramki.

\\\   Jubileusz 100-lecia
Przed Pogonią ważny czas. Klub 

świętuje 100-lecie istnienia. Z tej oka-
zji 3 lipca w Grodzisku wielka uroczy-
stość. Spójrzmy na program. 3 lipca o 
10.30 w kościele św. Anny odbędzie 
się msza św. z okazji jubileuszu klubu. 
Potem wydarzenie przeniesie się na 
stadion miejski. Tam zaplanowano finał 
międzynarodowego turnieju orlików. O 

14.00 mecz oldbojów Pogoni z repre-
zentacją gwiazd piłkarzy polskich. Go-
dzinę później część oficjalna, a o 16.00 
koncert zespołu The Memories.

\\\   Wigry wycofują się z ligi
Wracamy do Wigier. Klub wycofał 

się z rozgrywek II ligi. – Zarząd Klub 
Wigry Suwałki S.A. z przykrością in-
formuje, iż z przyczyn finansowych 
nie może przystąpić do rozgrywek o 
Mistrzostwo II Ligi Piłki Nożnej w se-
zonie 2022/2023. W ostatnim czasie 
władze Klubu podjęły wiele starań, roz-
mów, spotkań, aby Wigry pozostały w 
rozgrywkach na szczeblu centralnym. 
Niestety sytuacja Spółki, a dodatkowo 
wciąż rosnące wymagania finansowe 
na tym poziomie rozgrywkowym, nie 
dają gwarancji, iż uda się zapewnić 
stabilny poziom finansowania Klubu 
w przyszłości. Istnieje ogromne ryzy-
ko, że w drugiej części nadchodzącego 
sezonu, nie będziemy mogli spełnić 
wcześniej zaciągniętych zobowiązań, a 
co gorsze istniałoby ryzyko utraty płyn-
ności finansowej. To zaś oznaczałoby 
ogłoszenie upadłości Spółki – przed-
stawił klub w komunikacie.

Miejsce Wigier zajmie najlepszy ze 
spadkowiczów, czyli Hutnik Kraków. 
Pogoń straciła w ubiegłym sezonie do 
ekipy z grodu Kraka cztery punkty.

Artur Szpuda

Masłowska 
dołączyła do MKS-u

Nowi zawodnicy 
w Zniczu

Przygotowania wystartowały

Piłkarze Pogoni trenują
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Grodziski zespół ma za 
sobą pierwszy sparing. 

Pogoń przegrała z Wisłą 
Puławy 2:3

Marta Masłowska
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Czarnowski  
występował w Zniczu  
w latach 2017-2020

Bogusławski podpisał umowę 
ze Zniczem
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